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Saņemiet atbildes uz Jums svarīgiem
jautājumiem TV tiešraidē

11. novembrī plkst. 18:45 Re:TV tiešajā
ēterā Ludzas novada domes priekšsēdētāja
Alīna Gendele (Latgales partija) atbildēs uz
Jūsu jautājumiem. Jautājumus varat uzdot pār-
raides laikā pa tālruni 64622859 vai iesūtīt
tos pirms pārraides uz e-pastu lrt.zinas@lrtv.lv
vai prese@ludzaspils.lv. Uzmanību! Re:TV
tiešraides šobrīd pieejamas tikai virszemes
televīzijas abonentiem.

Ik gadu 11. novembrī, Lāčplēša dienā visā Latvijā
tiek iedegtas neskaitāmas sveces, pieminot Latvijas
valsts armijas uzvaru pār Bermonta karaspēku 1919.
gada 11. novembrī. Laiks no Latvijas Republikas prok-
lamēšanas dienas līdz 1919. gada 11. novembrim bija
viens no sarežģītākajiem Latvijas vēsturē, kad tika
izcīnītas vairākas kaujas, cenšoties iegūt valsts ne-
atkarību. Joprojām kā galvenie Latvijas valsts armijas
uzvaras iemesli tiek minēti latviešu karavīru dros-
me un varonīgums. Mums tas jāatceras un jāstāsta
saviem bērniem un mazbērniem. 

Dzīve turpinās un šajā svētku reizē, gribas vēlreiz
pateikt sirsnīgu paldies cilvēkiem, kuri rūpējas par
mūsu dzimto pilsētu Ludzu. Jo mēnesis, jo diena, jo
stunda viņa uzplaukst kā zieds, kas visiem tiek no sirds
sargāts. Lāčplēša dienā – 11. novembrī aicinām kopā
ar jaunsargiem un viņu instruktoru mag. paed. Ivaru
Novožilovu, skolu jaunatni, pilsētas iedzīvotājiem lāpu
gājienā izgaismot tās ielas, kuras nupat nodotas eks-
pluatācijā. Lāpu gājiens sāksies plkst. 17:00 no Ludzas
pilsētas ģimnāzijas, pa Skolas, Kr.Barona, Rekaševa,
Raiņa ielām un noslēgsies pilsētas laukumā, kur go-
dināsim un teiksim paldies, cilvēkiem, bez kuru prā-

ta, darba roku, gudrības projekti netiktu īstenoti.
15. novembrī Ludzas Tautas namā pulcēsies spor-

ta dejotāji no visas Latvijas. Nāciet, atbalstiet savē-
jos un priecējiet savu sirdi ar bērnu un jauniešu de-
jas mākslu!

16. novembrī plkst. 15:00 aicinām apmeklēt kon-
certu Tautas namā, lai ieklausītos autordziesmās, kas
veltītas Latvijai, Latgalei, Ludzai. Savas un citu au-
toru dziesmas izpildīs dziedātāji no Daugavpils,
Rēzeknes, Zilupes un Ludzas.

Un tad jau klāt 18. novembris, kad visa Latvija
svinēs savas valsts dzimšanas dienu. Pateicoties savu
māju amatierkolektīvu vadītājiem un dalībniekiem
par darbu, ko viņi velta mākslai brīvajā laikā, ap-
meklējot mēģinājumus, šogad svētku koncertu „Ar
mīlestību Latvijai!”, viņiem un mums visiem dāvās
mākslinieki no Rīgas ar Gunti Skrastiņu priekšga-
lā. Nāciet plkst. 15:00 uz Ludzas Tautas namu, bū-
sim kopā koncertā, kurā godināsim Ludzas novada
Goda pilsoni, kā arī sumināsim Gada cilvēku 2014
visās nominācijās. 

Ludzas Tautas nama direktore V. Razumovska 

Mātes-Latvijas svētkus
svinēsim kopā!

23. oktobrī Ludzā notika sanāksme par projektu
izstrādi Latgales programmas ietvaros. Sanāksmē pie-
dalījās Ludzas, Kārsavas, Ciblas un Zilupes nova-
du vadība, Latgales plānošanas reģiona un Vides aiz-
sardzības un reģionālās attīstības ministrijas pārstāvji,
pašvaldību vadošie speciālisti.

Pasākuma ievaddaļā Ludzas novada domes

priekšsēdētāja un VARAM Reģionālās politikas de-
partamenta direktors Raivis Bremšmits pasniedza
Atzinības rakstus četriem Ludzas novada uzņēmumiem.
Ministrijas atzinību saņēma IK „ZOVI” par ieguldī-
jumu uzņēmējdarbības attīstības veicināšanā un jau-
no pakalpojumu radīšanā. Par nozīmīgu ieguldījumu
lauksaimniecības attīstību un jaunu darbavietu radī-
šanā pateicību saņēma SIA „VINGA AGRO”, par
graudkopības attīstību un lauksaimniecības zemju ap-
saimniekošanu – SIA „LEMURI”. Savukārt SIA „LU-
CIA” izpelnījās atzinību par ieguldījumu tūrisma at-
tīstībā un Ludzas novada vārda popularizēšanā.

Pasākuma dalībnieki apsprieda ieceres, kuras plā-
nots īstenot ar darbības programmas „Izaugsme un no-
darbinātība” atbalstu. Ludzas novada domes priekšsē-
dētājas vietnieks attīstības jautājumos Aivars Meikšāns
iepazīstināja klātesošos ar projektiem, kurus plānots ie-
sniegt VARAM finansiāla atbalsta saņemšanai. 

(Turpinājums 2. lpp.)

Pašvaldības plāno pasākumus
uzņēmējdarbības veicināšanai

AICINĀM UZ DISKUSIJU!
Ludzas novada pašvaldība 27. novembrī aicina iedzīvotā-

jus uz Apaļā galda diskusiju. Šoreiz diskutēsim par divām
tēmām:

l SIA „Ludzas apsaimniekotāja” paveiktie darbi namu 
apsaimniekošanā;
l Ūdens patēriņa aprēķins.
l Diskusija sāksies plkst. 17:30 Ludzā, Raiņa ielā 16A, 

1. stāva zālē.

Ludzas novada bāriņtiesa aicina 
Ludzas novada pašvaldības aizbildņus un aizgādņus

ierasties 2014.gada 27.novembrī un 28.novembrī no plkst. 10:00
līdz 14:00 Ludzas pilsētas kinoteātrī (pēc adreses Ludzā, 

Skolas ielā 26), lai varētu sameklēt sev 
piemērotu apģērbu, ko ir sarūpējuši un atsūtījuši dāņu draugi no
„Lauvu kluba”. Līdzi jāņem bērna sociālo garantiju apliecība

vai lēmums par aizbildņa iecelšanu.

Ja pastkastē nav 
„Ludzas Novada Vēstu”

Novada iedzīvotājus, kuri pastāvīgi dzīvo Ludzas pilsētā, bet savā
pastkastē nesaņem Ludzas novada pašvaldības informatīvo izdevu-
mu „Ludzas Novada Vēstis”, aicinām informēt par to sabiedrisko at-
tiecību speciālisti Svetlanu Rimšu, zvanot pa tālruņiem 65707416 vai
65707400. 

Izdevumu ir iespējams lasīt arī elektroniski www.ludza.lv.
Nākamais avīzes numurs iznāks šā gada 15. decembrī.

Sveicam Jūs Lāčplēša dienā un 
Latvijas Republikas proklamēšanas gadadienā!

Mēs katrs atsevišķi un visi kopā esam atbildīgi par mūsu valsts nākotni.
Vēlam ikvienam sirdī, domās un darbos iedegties par savu Latviju!

Ludzas novada pašvaldības un deputātu vārdā – 
domes priekšsēdētāja Alīna Gendele

Lai racionālāk izmantotu darba un atpūtas laiku,
Ludzas novada pašvaldības iestādēs un struktūrvienībās

darba diena no pirmdienas, 2014. gada 17. novembra, 
tiek pārcelta uz sestdienu, 22. novembri.

Mātes-Latvijas svētkus
svinēsim kopā!

Mums ticis viszilākais ezers

Un rudākais rudzu lauks.

Visbaltākā bērzu birze,

Vismelnākais rupjmaizes 

klaips.

Un tieši Latvijai ticis

Vissvētākais debesu jums,

Jo savu visskaistāko zemi

Dievs ir atdevis mums.

/L. Vāczemnieks/
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Ludzas novadā uzņēmējdarbības veicināšanai plā-
nots īstenot vairākas aktivitātes, galvenokārt indus-
triālo zonu sakārtošana un ielu remonts. Piemēram,
paredzēts atjaunot Latgales šķērsielas un Odu ielas
segumu un apgaismojumu, rekonstruēt tiltu pār
Garbaru upi. Mājražotāju tīkla izveides sekmēšanai
Ludzā plānots ierīkot degustācijas un produkcijas rea-
lizācijas telpas. Ražošanas vajadzībām iecerēts veikt
ēkas renovāciju un pielāgošanu. Ciblas, Zilupes un
Kārsavas novados tiks īstenoti līdzīgi projekti. 

Plānotās ieceres tika apspriestas darba diskusijā.
Ekspertu lomu apspriedes laikā veica VARAM
Investīciju politikas departamenta Programmu vadības
nodaļas vecākais eksperts Ritvars Timermanis un
Reģionālās politikas departamenta direktors Raivis
Bremšmits. Ministrijas pārstāvji atgādināja sanāk-
smes dalībniekiem par MK noteikumu nosacījumiem
atbalsta saņemšanai, palīdzēja izvērtēt plānoto pro-
jektu atbilstību.

Svetlana Rimša,
sabiedrisko attiecību speciāliste

Kļūst tumšs, taču meklētās ēkas kā nav, tā nav. Jūs
sākat domāt, ka tā varētu būt nojaukta, ieputināta līdz
skurstenim, vai, ka atrodaties nepareizajā pilsētas daļā.
Un viss tikai tādēļ, ka plāksne ar mājas nosaukumu
vai numuru ir sarūsējusi stiprinājuma vietās un nokritusi.
Vai arī neatstaro gaismu, līdz ar to apgrūtina salasīt
informāciju uz plāksnes tumšajā laikā. Var jau teikt,
ka šad tad pastaiga svaigā gaisā par ļaunu nenāk, bet
ja nu māju atrast neizdodas pastniekam, ātrajai palī-
dzībai vai policijai? Tādēļ ir svarīgi, lai plāksne ar no-
saukumu un numuru būtu, turklāt labi saskatāma.

Saistošie noteikumi „Ēku numurzīmju, ielu vai lau-
kumu nosaukumu norāžu izvietošanas kārtība
Ludzas novadā” nosaka, ka pie ēkām jābūt norādī-
tiem to numuriem un / vai nosaukumiem.
Noteikumos ir precīzi aprakstīts plāksnīšu izskats,
taču īpašnieki ne vienmēr zina visas nianses, un tā-
dēļ pasūta nepareiza izmēra vai krāsas plāksnītes. Un
par to jau draud sods. Ko iesākt?

Pirmais ieteikums varētu būt izvēlēties pazīstamu
un pieredzējušu ražotāju. Ludzas novada pašvaldī-
ba veiksmīgi sadarbojas ar SIA LATSIGN. Tās pie-
dāvājumu klāstā ietilpst gan jau minētās ielu plāk-
snītes, gan dažādas informatīvas zīmes un norādes. 

Uzticot numuru un nosaukumu plākšņu izgatavo-
šanu SIA LATSIGN, nebūs jāiedziļinās krāsu, izmē-
ru, fontu un tamlīdzīgās niansēs, jo uzņēmuma dar-
binieki pārzina pašvaldības izstrādātos standartus: at-
liks vien nosaukt adresi. Runa, protams, nav tikai par
ielu plāksnītēm. Obligāta prasība ir arī brīdinājuma zī-
mes izvietošana, ja sētā atrodas suns. Tāpat pašiem īpaš-
niekiem var rasties nepieciešamība izvietot dažādas
norādes vai brīdināt apkārtējos, piemēram, par to, ka
teritorijā iebraukt ir aizliegts vai ka tā ir privātīpašums.

Otrs būtiskākais jautājums ir kvalitāte. Izvēloties
savas mājas vai uzņēmuma „vizītkarti”, būtiski ir pado-
māt pāris soļus uz priekšu. Vai tā nerūsēs? Vai pēc laika

nekritīs nost? Vai uz augšmalas nekrāsies putekļi? LAT-
SIGN izgatavotās plāksnītes ir no alumīnija, tāpēc to iz-
skats saglabāsies nemainīgs daudzus gadus. Pateicoties
formai, tās ideāli pieguļ sienai, nebojājot apmetumu un
neuzkrājot ielas netīrumus. Turklāt, atšķirībā no lētākiem
izstrādājumiem, to virsma ir lakota un gaismu atstarojo-
ša. Tātad, jūsu mājas numurs vai ielas nosaukumus būs
redzams arī diennakts tumšajā laikā. 

Preču un pakalpojumu izmaksas iespējams uzzi-
nāt uzņēmuma mājas lapā www.latsignveikals.lv, vai
vienkārši piezvanot pa tālruni 67607095. Taču, ja nu
tomēr nepieciešams kāds lētāks variants (piemēram,
zīme „Privātīpašums” pie meža ceļa, kur neviens to
nepieskatīs), iespējams iegādāties arī vienkāršas plas-
tikāta plāksnītes.

Jebkurā gadījumā – svarīgākais taču ir tas, lai
visi, kam tas nepieciešams, spētu Jūs atrast, bet
tie, kam pie Jums nav ko meklēt, tiktu savlaicīgi
informēti.

Vai dakteris paspēs laikā? 

Ludzas novada domes
pieņemtie lēmumi

Ludzas novada domes 23. oktobra sēdē izskatīts 41 jautājums.
Deputāti pieņēma lēmumus par zemes platību un robežu neteikšanu,
kā arī lietošanas tiesību dokumentu un apgrūtinājumu apstiprināšanu;
zemes vienības atdalīšanu un īpašuma nosaukuma piešķiršanu ne-
kustamam īpašumam; zemes nomas tiesību piešķiršanu un nomas lī-
guma noslēgšanu. Tika apstiprināti nekustamo īpašumu un kustamo
mantu izsoles rezultāti, apstiprināti izsoļu noteikumi, sākuma un pār-
došanas cenas.

Apstiprināti grozījumi pašvaldības budžetā un autoceļu program-
mā 2014. gadam. Jaunā redakcijā tika apstiprināts Ludzas pilsētas ģim-
nāzijas nolikums. 

Dome nolēma:
- piešķirt brīvpusdienas un bezmaksas ēdināšanu internātā 1 skol-

niecei;
- bezstrīda kārtībā piedzīt nekustamā īpašuma nodokļa parādu un

nokavējuma naudu no 36 personām;
- norakstīt no pašvaldības bilances ilgtermiņa ieguldījumu – teh-

nisko dokumentāciju, kā arī dzēst debitoru parādus, norakstot no pa-
švaldības bilances 2014. gada budžeta izmaksām;

- veikt neizīrēto dzīvokļu apsaimniekošanas un siltuma zudumu ūdens
cirkulācijai iekšējos tīklos;

- nodot dzīvokļu īpašnieku biedrībai „Mūsu māja 106” dzīvojamās
mājas Latgales ielā 106, Ludzā pārvaldīšanas tiesības;

- apstiprināt noteikumus „Par reprezentācijas izdevumu uzskaites
un norakstīšanas kārtību”;

- likvidēt pašvaldības iestādi „Ludzas novada būvvalde”. No 1. de-
cembra būvvalde turpinās savu darbību kā pašvaldības nodaļa. Šai sa-
karā tika veikti grozījumi arī „Ludzas novada pašvaldības nolikumā”.

Deputāti pieņēma lēmumu ar šā gada 1. novembri noteikt Ludzas
novada bāriņtiesas skaitlisko sastāvu: bāriņtiesas priekšsēdētājs, tā viet-
nieks un 10 bāriņtiesas locekļi. Tika pieņemts bāriņtiesas nolikums jau-
nā redakcijā un par bāriņtiesas locekli no šā gada 1. novembra uz pie-
ciem gadiem ievēlēts Fridijs Bokišs. 

Sēdes informatīvajā daļā domes priekšsēdētāja ziņoja deputātiem
par pašvaldības budžeta izpildi. Alīna Gendele darīja zināmu, ka šo-
gad budžeta ieņēmumi laika posmā līdz 01.10.2014. ir līdzvērtīgi pa-
gājušā gada budžeta ieņēmumiem laika posmā līdz 01.10.2013..
Pašvaldības budžeta ieņēmumi ir EUR 9 642 901, izpilde pret gada
plānu – 77,54 %. Priekšsēdētāja informēja par nodokļu ieņēmumiem
(iedzīvotāju ienākuma nodoklis, nekustamā īpašuma nodoklis, azart-
spēļu nodoklis, nodoklis par atsevišķām precēm un pakalpojumu vei-
diem), maksas pakalpojumiem un citiem ieņēmumiem. A. Gendele at-
zīmēja, ka aktīvi tiek piedzīti parādi par komunālajiem pakalpojumiem,
un prasmīga aizņēmumu menedžēšana deva ekonomiju EUR 58 000
apmērā.

5. novembra ārkārtas sēdē Ludzas novada dome izskatīja 8 dar-
ba kārtības jautājumus. Deputāti pieņēma lēmumus par zemes pla-
tību noteikšanu, par zemes ierīcības projekta apstiprināšanu, īpašuma
nosaukuma un adreses piešķiršanu nekustamam īpašumam, zemes no-
mas tiesību piešķiršanu un nomas līguma noslēgšanu, kā arī par ze-
mes vienības atzīšanu par piekrītošu Ludzas novada pašvaldībai.

Dome nolēma:
- pārņemt pašvaldības īpašumā nekustamo īpašumu – dzīvokli Latgales

ielā 51-29, Ludzā;
- apstiprināt Ludzas novada Iepirkumu komisiju jaunā sastāvā;
- piešķirt „Ludzas novada Goda pilsonis” SIA „Ludzas medicīnas

centra” ārstei internistei Dagnei Odiņai par ilggadējo profesionālo dar-
bību un nozīmīgu ieguldījumu veselības aprūpē, augstu morālu un ētis-
ku attieksmi pret pacientiem.

Svetlana Rimša,
sabiedrisko attiecību speciāliste

Pašvaldības plāno pasākumus
uzņēmējdarbības veicināšanai

Par vienreizējo pabalstu
daudzbērnu ģimenēm

2014.gada decembra mēnesī tiks piešķirts vienreizējs pabalsts
daudzbērnu ģimenēm, kuras uz pabalsta izmaksas brīdi audzina 3
vai vairāk nepilngadīgus bērnus 29 eiro apmērā par katru bērnu.
Pabalsts daudzbērnu ģimenēm tiks piešķirts bez personu ienāku-
mu un materiālā stāvokļa izvērtēšanas, tā saņemšanai ir jāiesniedz
rakstisks iesniegums Ludzas novada Sociālajā dienestā līdz 2014.gada
16.decembrim. 

Informācija Černobiļas AES
seku likvidēšanas

dalībniekiem 
Ludzas novada administratīvajā teritorijā deklarētām Černobiļas

AES seku likvidēšanas dalībniekiem tiks izmaksāts vienreizējs pa-
balsts 30 eiro apmērā Ludzas novada pašvaldības un pagastu pār-
valžu kasēs no 17.12.2014. līdz 19.12.2014., uzrādot personas ap-
liecinošu dokumentu.

SOCIĀLAIS DIENESTS INFORMĒ

Ludzas novada pašvaldība šā gada 9.oktobrī ir no-
slēgusi vienošanos ar Valsts reģionālās attīstības aģen-
tūru par projekta „Publisko interneta pieejas punktu
attīstība Ludzas novadā” (Nr.
3DP/3.2.2.2.0/14/IPIA/VRAA/044/020) īstenošanu.

Šodien Ludzas novadā nav pilnībā apmierināta va-
jadzība pēc bezmaksas interneta pakalpojumiem, jo
informāciju un komunikāciju tehnoloģijas ļoti strau-
ji mainās, noveco, nepārtraukti nepieciešami uzlabo-
jumi, lai apmeklētāji saņemtu kvalitatīvus pakalpo-
jumus. Projekta mērķis ir paaugstinās piekļuves iespējas
internetam lielākam novada iedzīvotāju, tūristu un vie-
su skaitam, nodrošinot piekļuvi publiskās pārvaldes
un komercsabiedrību piedāvātajai informācijai un e-
pakalpojumiem, lai veicinātu iedzīvotāju iekļaušanos
sabiedriskajos, ekonomiskajos un kultūras procesos
un uzlabojot viņu dzīves kvalitāti.

Projekta īstenošanas rezultātā tiks izveidots 1 jauns
publisks interneta pieejas punkts (PIPP) Ludzas no-
vada pašvaldības ēkā un 5 jauni PIPP novada pagastu

teritorijās (Briģu, Nirzas, Ņukšu, Pureņu
un Cirmas pagastu pārvaldēs), kā arī piln-
veidi esošie PIPP Ludzas novada TIC un
Rundēnu pagasta pārvaldē, kur šobrīd jau
pieejams bezmaksas bezvadu internets.

Pēc projekta realizācijas novada iedzīvotājiem
būs iespēja bez maksas izmantot kvalitatīvu un ne-
pārtrauktu piekļuvi internetam katrā novada teri-
toriālajā vienībā jaunizveidotajās PIPP. Pie dator-
tehnikas piekļūt būs iespējams 8 stundas dienā (va-
doties pēc attiecīgās iestādes darba laika), pie bez-
vada interneta pieslēgties varēs jebkurā laikā 24 stun-
das diennaktī. Jaunizveidotajos PIPP iedzīvotājiem,
izmantojot daudzfunkcionālu iekārtu, būs iespēja
saņemt skenēšanas, kopēšanas un drukāšanas pa-
kalpojumus.

Projekts tiek īstenots no 2014.gada 9.oktobra līdz
2015.gada 8.aprīlim. Projekta kopējās attiecināmās
izmaksas sastāda 50 836,00 EUR, tai skaitā ERAF
līdzfinansējums – 43 209,75 EUR (85%), valsts bu-
džeta dotācija – 1 525,08 EUR (3%) un pašvaldības
finansējums – 6 101,17 EUR (12%).

Ilona Rimša,
projektu vadītāja

Publisko interneta pieejas punktu
attīstība Ludzas novadā
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Daudzus gadus ludzāniešus in-
teresē jautājums „Kādi bija Ludzas
pirmsākumi?” Atbildes tiek meklē-
tas joprojām, un precīzas atbildes mēs
iegūsim nākotnē. Taču 2 pēdējo gadu
laikā bija iespēja Ludzas pilsētas ie-
dzīvotājiem un viesiem kļūt par lie-
ciniekiem daudzveidīgiem izpētes
darbiem Ludzas pilskalnā, Ludzas
Baznīckalnā un apkārtnē. Šī lielā dar-
ba rezultāti, tai skaitā arī pašvaldī-
bas projekta ietvaros paveiktais, tika
prezentēts zinātniskajā konferencē
Ludzas Novadpētniecības muzejā
2014.gada 31.oktobrī.

Konference notika Igaunijas-
Latvijas-Krievijas pārrobežu sa-
darbības programmas Eiropas kai-
miņattiecību un partnerības instru-
menta 2007–2013. gadam finansē-
tā projekta „Arheoloģija, Vara,
Sabiedrība: sadarbība arheoloģiskā
mantojuma saglabāšanai (AAC)” Nr.
ESTLATRUS/2.2/ELRI-
191/2011/22 ietvaros, tajā piedalī-
jās 42 cilvēki. Konferences tēma bija
„Jaunas atziņas par apdzīvotību
Ludzas ezera krastā/jaunu metožu
pielietojuma iespējas arheoloģijā”.
Lektori dalījās pieredzē par notiku-
šajiem pētījumiem un atziņām pil-
sētas vēstures jautājumos.

Lai iejaukšanās vēstures piemi-
nekļos būtu attaisnojama un mak-
simāli saudzējoša un ar lielāko ie-
gūtās informācijas daudzumu, pirms
izrakumiem tika pielietotas nedes-
truktīvās pētījumu metodes, lai gūtu
labāko pamatojumu, kur un kā pa-
reizāk veikt izrakumus. Tika pie-
lietotas dažādas interesantas zināt-
niskās metodes: aerofotografēšana,
skenēšana ar magnetometru un ģeo-
radaru, teorētisko dokumentu un lie-
cību pētniecība, gan arī plašai sa-
biedrībai pazīstamo arheoloģisko iz-
rakumu veikšanu. Darbu izpildē pie-
dalījās gan Latvijas zinātnieki, gan
Ludzas sadarbības partneri –
Hamburgas Universitātes pētnieki.

Viena no metodēm bija aerofo-
tografēšana un to veica vēstures dok-
tors, habilitētais mākslas zinātņu dok-
tors, Latvijas Kultūras akadēmijas
profesors  Juris Tālivaldis Urtāns,
kurš kopā ar tēvu ir devuši neno-
vērtējamu ieguldījumu mūsu ap-
kaimes senvēstures izpētē.
Fotogrāfijas no gaisa dod iespēju pre-
cīzāk noteikt vietas, kuras ir vērts pē-
tīt padziļināti. Tagad mums ir ziņas
par iespējamām apdzīvotības vietām
gar Lielā Ludzas ezera krastu un ir
skaidrs, ka cilvēki gadu simtos un
tūkstošos dzīves vietas ir vairākkārt
mainījuši. Pēc Jura Urtāna atziņām,
dzīves vietas bija gan pilskalnā, par
to liecina dažas izrakumos iegūtās
liecības jau pirms mūsu ēras, gan tā-
lākajos pilskalnos  un apmetņu vie-
tās gar un ap ezeru. Viens  secinā-
jums gan bija daudziem negaidīts,
pat šokējošs: iespējams senākā Ludza
atradās pavisam citā vietā, nekā mēs
līdz šim domājām! Kurā – tas jā-
turpina meklēt un pētīt gan šajos dar-
bos iegūtajās liecībās, gan jaunajos.
Bet pēc Urtāna atzinuma Ludzas
Lielā ezera krasts noteikti bija bie-
zi apdzīvots  jau ilgi pirms Ludzas
pils būvēšanas, sākot ar akmens laik-
metu un tur būtu meklējamas seno
latgaļu un senās pilsētas pēdas.

Vēstures doktors, Hamburgas
Universitātes profesors, Arheoloģijas
Institūta vadītājs Franks Andraško
ar komandu projekta ietvaros veica
objektu izmeklējumus ar moderno
tehnoloģiju palīdzību – izmantojot

magnetometru un ģeoradaru, šīs me-
todes palīdz izpētīt arheoloģiskos ob-
jektus, nepostot to. Taču aprīkoju-
mam ir savs resurss un katrs aparāts
parāda savas detaļas, sasniedzot da-
žādus dziļumus, tas palīdz atklāt no-
slēpumus zem zemes, bet ne līdz at-
tēlam. Lai iegūt precīzus  datus un,
līdz ar to, vēsturiskos faktus, ir to-
mēr nepieciešami izrakumi.

Arheoloģiskos izrakumus pro-
jekta ietvaros vadīja Latvijas vēstures
muzeja speciālists, jaunais arheologs,
vēstures doktors Artūrs Tomsons. Lai
saudzētu pieminekli, pēc priekšiz-
pētē iegūto datu apzināšanas,  ar-
heologs izvēlējās veikt neliela izmēra
pārbaudes izrakumus pilskalnā un pa
vienam Baznīckalnā un Jurizdikas
pilskalnā, papildus pētot augsni ar
zondāžas metodi pilnīgākai datu ie-
guvei. Kā bija gaidīts, izrakumos tika
iegūts liels daudzums pētāmo ma-
teriālu: gan neorganisko – piemēram,
kaula rokturis, krama šķilas, poļu un
krievu naudas vienības, lodes, ap-
kalumi, daudz keramikas, flīžu un
pat stikla lauskas, gan  organisku -
pārsvarā dzīvnieku kauli, zivju zvī-
ņas u.c., pārsvarā tās ir apdzīvotības
liecības par laiku no 14.-17.gs. Visi
materiāli vēl ir rūpīgi jāapstrādā un
jāizpēta, taču pirms darba uzsākša-
nas izvirzīto hipotēzi par seno lat-
gaļu apmetņu esamību Ludzas
pilskalnā vai Baznīckalnā, zinātnieks
nesteidzas apstiprināt. Cilvēki te ir
dzīvojusi, bet vai te bijusi senā lat-
gaļu pils – tieša apstiprinājuma nav.
Iegūtie materiāli liecina par to, ka
mūsu pils bija apdzīvota no 14.gs
daudzus gadsimtus, dedzināta un iz-
postīta, priekšpils būves tika iznī-
cinātas un vairākas reizes celtas no
jauna. Par konkrētiem datējumiem
varēs runāt tikai pēc rūpīgas visu ie-
gūto datu analīzes, kas var aizņemt
ilgu laiku. Iegūtā liecību kolekcija
tiks nodota muzejam, kur to varēs
apskatīt ikkatrs. Arheologs pateicās
par palīdzību visiem, tai skaitā mu-
zeja ļaudīm par darbu izrakumos.

Konferencē katrs runātājs uzsvēra,
cik nozīmīga ir vēstures un arheo-
loģijas pieminekļu saglabāšana. Ja
mēs izpostam kādu seno pilskalnu,
senkapus vai citu vērtīgu vietu ar se-
niem priekšmetiem, neviens nekad
vairs nevarēs pateikt, kas te dzīvo-
jis, ko darījis, tās ir kā izrautas lapas
no mūsu pašu vēstures grāmatas.
Tāpēc konferencē Valsts kultūras pie-
minekļu aizsardzības inspekcijas
Arheoloģijas un vēstures daļas va-
dītāja Sandra Zirne stāstīja par vi-
ņas pārraudzībā esošiem piemi-
nekļiem un to klasifikāciju, bet gal-
venais, aktualizēja jautājumu par ne-
pieciešamību aizsargāt šos objektus
no alkatīgiem  mantračiem, kuri ne
tikai izposta pieminekļus, iznicinot
mums iespēju kādreiz uzzināt savas
saknes, bet arī pārdod uz privātko-
lekcijām mūsu nacionālos dārgumus.
S.Zirne akcentēja, ka nesen tika pie-
ņemti Likuma „Par kultūras piemi-
nekļu aizsardzību” grozījumi, kuri
nosaka „…Arheoloģiskās senvietās
zemē, virs zemes vai ūdenī atrastas
senlietas (ar datējumu līdz 17.gad-
simtam ieskaitot) pieder valstij, un

tās glabā publiskie muzeji” (7.pants).
Tas ievieš cerību, ka mantrači tiks
sodīti. Tomēr galvenais, kā uzsvē-
ra Zirnes kundze, ir izglītot cilvēkus
par to, ka tas ir mūsu mantojums,
mūsu vēsture un neko atpakaļ jau ne-
varēs atgūt. Būsim godīgi pret sevi
un līdzcilvēkiem, nepostīsim paši un
neļausim citiem postīt mūsu vēstu-
ri, jo tik daudz ir jautājumu, uz ku-
riem vēlamies atrast atbildes par savu
un pilsētas vēsturi. Bez saknēm – nav
nākotnes. 

Zinātniekiem ir un būs, ko pētīt,
par ko domāt un diskutēt vēl daudzus
gadus uz priekšu. Skaidrs, ka
Ludza un tās apkārtne ir bagāta ar
vēstures liecībām, kas var pastāstīt
par mūsu senčiem, garo un vareno
novada dzīvi, taču saprotams, ka pē-
tījumi un zinātniskie darbi prasa lie-
lus ieguldījumus. Konferences pa-
matjautājums bija: „Arheoloģiskā
mantojuma izmantošana novada at-
tīstībā” – kā mēs varam gūt labumu,
attīstīt mūsu novadu, izmantojot
mūsu vēsturisko potenciālu. Vēstures
doktors, Hamburgas Universitātes
Arheoloģijas Institūta profesors
Franks Andraško konferences otra-
jā daļā stāstīja par savu pieredzi da-
žādos projektos tieši šajā jautājumā.
Viņš kopā ar dabas zinātniekiem, vēs-
turniekiem, tūrisma cilvēkiem un ci-
tiem speciālistiem izstrādā dažādas
koncepcijas, kā izmantot vēsturisko
potenciālu tūrisma un novada attīs-
tībai, kā vēsturei likt strādāt šodien
dienai un nākotnei. Risinājumi ir da-
žādi - muzeju, arheoloģisko parku,
tūrisma objektu, pasākumu, prak-
tiskās arheoloģijas skolu izveide,
daudz interesantu un aizraujošu ie-
spēju. Vācijā  ir vairāki rekonstruē-
ti seno ķeltu ciemati, kas darbojas
kā skolas, bērnu laukumi, atpūtas vie-
tas, ģimeņu parki. Visinteresantākā
iespēja ir zinātniskais tūrisms – pa-
saulē ir ļoti daudz dažāda vecuma
cilvēku, kurus interesē vēsture un viņi
labprāt mācītos ko jaunu, redzētu pē-
tījumus, piedalītos kādos darbībās un
pat ir gatavi maksāt lielu naudu par
šo iespēju. F.Andraško uzsvēra starp-
profesionāļu sadarbības nepiecie-
šamību šāda veida projektos, kur te-
mats tiek skatīts no dažādiem ra-
kursiem un izstrādātas vairākas ie-
spējamās idejas, apvienojot ekono-
miskos, zinātniskos, dabas aizsar-
dzības un sociālos mērķus.
Zinātnieks priecājās par ludzāniešu
ieinteresētību un savas pilsētas mī-
lestību, viņš izteica pārliecību par to,
ka mums nepieciešami daudzi pē-
tījumi un gatavību sadarboties ar
Ludzu ari nākotnē.

Projekts strauji tuvojas beigām un
skaidrs, ka nepieciešami papildus zi-
nātniskie pētījumi – gan par to, kur
tad īsti sākās Ludza, gan par infor-
māciju, ko nes sevī atradumi, gan par
iespējamiem tūrisma veidiem, gan
par mūsu vēsturiskā mantojuma sa-
glabāšanu un aizsardzību. Lai
mums viss izdodas un mēs atrodam
labākos ceļus, kā savu bagāto vēs-
tures mantojumu nest nākotnei!

Raksta autores:
Tatjana Juškāne, Līga Kondrāte

Zinātniskā konference Ludzas
novadpētniecības muzejā

J.Soikāna Ludzas
mākslas skola

atjaunotā izskatā
Pagājušā gada rudenī aizsākās

garais stāsts par Ludzas mākslas
skolas remontu, kad tieši uz
Ziemassvētkiem tika pabeigts
skolas otrā stāva remonts. Šogad,
pirms valsts svētkiem, tika pabeigts
J.Soikāna Ludzas mākslas skolas
pirmā stāva un lieveņa remonts.

Remontdarbi skolā notika Eiropas kaimiņattiecību un partnerības
instrumenta Latvijas, Lietuvas un Baltkrievijas pārrobežu sadarbības
programmas projekta „Izglītības apstākļu uzlabošana mākslas mantojuma
saglabāšanai Latvijā un Baltkrievijā pārrobežu sadarbības ietvaros/
Virtuālā realitāte (LLB-2-244) ietvaros. Sākumā tika plānots tikai otrā
stāva remonts, taču pateicoties projekta ietvaros ieekonomētiem lī-
dzekļiem, tika iegūta iespēja izremontēt arī skolas pirmo stāvu. Tika
rīkots iepirkums un to vinnēja būvniecības firma no Rēzeknes „Latreko”.

Pirmajā stāvā tika izremontēti vairāki kabineti, nomainīta vecā elek-
troinstalācija, ugunsdrošības sistēma, nomainītas durvis, uzliktas jau-
tas grīdas, sienas un daudz kas cits. Pirmā stāva tehniskajā projekta
tika iekļauts arī lieveņa remonts un vides pielāgošana cilvēkiem ar spe-
ciālām vajadzībām – uzbraucamā pandusa izbūve. 

Darbi neveicās tik raiti, kā gribētos, toties šobrīd mākslas skolas au-
dzēkņi un pedagogi var ražīgi strādāt atjaunotajās telpās. Skolas in-
terjeru veidoja paši skolas pedagoģi. Pirmajā stāvā ieturēts lietišķs to-
nis, tas uzreiz nomierina un noskaņo un darbu, savukārt otrā stāva spil-
gtās un dzīvespriecīgās krāsas sniedz radošuma un enerģijas devu. 

Ludzas novada pašvaldība izsaka dziļu pateicību J.Soikāna Ludzas
mākslas skolas audzēkņiem un viņu vecākiem par izpratni un sa-
darbību un novēl panākumiem bagātus darbošanās gadus skolā!

Tatjana Juškāne, projekta vadītāja

Ludzas Romas katoļu baznīcā
Valsts svētkos, 18. novembrī, Sv. Mise Ludzas katoļu baznīcā plkst.

10.00.
***

Dievkalpojumu laiki Ludzas Romas katoļu baznīcā:
Svētdienās 9.00 un 11.00.
Pirmdienās, trešdienās, piektdienās un sestdienās plkst. 8.00.
Otrdienās un ceturtdienās plkst. 18.00.

***
Pasākumi Ludzas Romas katoļu baznīcas draudzes mājā:
Otrdienās, plkst. 16.30, vai svētdienās pēc 9.00 Sv. Mises – reko-

lekcijas ikdienā. Tikšanās mazās lūgšanu grupās ar mērķi padziļināt savu
garīgās dzīves pieredzi un mācīties savienot ticību ar ikdienas dzīvi.

Trešdienās, plkst. 9.00 – Svēto Rakstu lasīšanas pulciņš.
Katru otro piektdienu, plkst. 17.30, Mazā akadēmija – tematiskās

tikšanās, lekcijas, pieaugušajiem. Rudens cikls: Dzīve pēc nāves. Lekcijas
notiks 14. novembrī, 28. novembrī un 12. decembrī.

Sestdienās, plkst. 11.00 – 13.00 – bērnu ”Baznīcas skoliņa”, pare-
dzēta bērniem vecumā no 5-10 gadiem. 

Svētdienās, plkst. 9.45 – bērnu gatavošanās I Sv. Komūnijai. Vecums:
10-12 gadi.

Svētdienās, plkst. 12. 15 – tikšanās pusaudžiem un jauniešiem ar
gatavošanos Iestiprināšanas sakramentam.

Svētdienās pēc 11.00 Sv. Mises – Katoļu Baznīcas katehisma lasī-
šanas nodarbības pieaugušajiem.

Mācību priekšmetu
olimpiāžu sezona ir sākusies

24. oktobrī notika 2014./2015. mācību gada pirmā mācību priekš-
metu olimpiāde. Jau tradicionāli tā ir latviešu valodas olimpiāde 7. –
8. klašu skolēniem (skolām, kas īsteno mazākumtautību izglītības pro-
grammu un latviešu valodu māca kā valsts valodu).

Olimpiāde pulcināja 15 skolēnus no trijām skolām: 9 skolēni no
Ludzas 2. vidusskolas, 1 skolniece no Istras vidusskolas, 5 skolēni no
Zilupes novada Zilupes vidusskolas.

Ludzas novada skolu audzēkņu uzrādītie labākie rezultāti ir seko-
joši: atzinība Marijai Strukovai, Nikai Steimakovai, Andrejam Volkovam
un Lukam Svetlovam (visi – Ludzas 2. vidusskolas 8. klases skolē-
ni). Šos skolēnus olimpiādei sagatavoja Ludzas 2. vidusskolas latviešu
valodas un literatūras skolotāja Diāna Sergeiceva.

Lūk, daži fragmenti no skolēnu radošajiem darbiem ar devīzi „Dzīvot
Latvijā ir interesanti”.

Veronika Ostrovska no Istras vidusskolas: „Latvijā ir panākumi spor-
tā. Šogad ziemas olimpiādē no Latvijas labi startēja hokejisti un ske-
letonisti. Es biju ļoti lepna par mūsu valsti.” Samanta Mičenko no Ludzas
2.vidusskolas: „Latvija ir koša valsts, draudzīga un paša interesantā-
kā!... Mēs ar draugiem dzīvosim Latvijā – izmācīsimies, iegūsim dar-
bu, un visi būs laimīgi!”

Jolanta Strogonova, 
Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes izglītības metodiķe

LUDZAS NOVADA DRAUDZĒS
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Lai iepazītu kaimiņvalstu pa-
švaldību darbu, kā arī gūtu papil-
du pieredzi, iespaidus un jaunas
idejas kopīgu projektu realizācijai,
Latvijas – Lietuvas – Baltkrievijas
pārrobežu sadarbības programmas,
kuru līdzfinansē Eiropas Savienība,
projekta „TREŠAIS SOLIS”
(LLB-1-083) ietvaros veiksmīgi
realizēta savstarpējās pieredzes ap-
maiņa. 

Kopīgai nākotnes plānošanai un
ilgtspējīgai sociālajai un ekono-
miskajai attīstībai Latvijas, Lietuvas
un Baltkrievijas pierobežas teri-
toriju pašvaldību speciālisti pie-
dalījās stažēšanās programmā,
iepazinās ar kaimiņvalstu pašval-
dību darbu, sasniedzot mērķi pa-
ātrināt divpusējo un trīspusējo pro-
jektu izstrādi, kā arī palielināt ko-
pīgu pasākumu apjomu un kvali-
tāti. Stažēšanās programmas da-
lībnieki satikās ar speciālistiem, ap-
meklēja sociālās, veselības aprū-
pes iestādes un kultūras mantoju-
ma objektus vairākās Baltkrievijas,
Lietuvas un Lietuvas pašvaldībās.

Katras valsts pašvaldība dalījās
sava pieredzē, rādot veiksmīgākos
projektus, kā arī stāstot par prob-
lēmām un to risinājumiem.
Pārdomās par stažēšanos
Baltkrievijas Republikas pilsētās
- Braslavā, Postavi, Glubokoje un
Novopolockā, kas norisinājās no
2014. gada 21. līdz 24. janvārim,
dalījās Ludzas novada pašvaldības
projektu vadītāja Ilona Rimša:
“Apmeklējot rajonu centru kultū-
ras, izglītības, sporta, medicīnas,
sociālās aprūpes iestādes, iepazi-
nāmies ar šo iestāžu un rajonu te-
ritorijā esošo ražošanas, pārtikas
pārstrādes u.c. uzņēmumu – gan
valsts, gan privāto – sadarbību, kā
rezultātā mācību, kultūras vai cita
iestāde papildus valsts piešķirtajiem
līdzekļiem piesaista ārpusbudžeta
līdzekļus, kas nav raksturīga
Latvijai, tāpēc pārsteidza un iein-
teresēja. Piemēram, Glubokoje 1.
vidusskola ar vietējā gaļas pār-
strādes kombināta palīdzību vasarā
audzē graudaugus, vēlāk tos rea-
lizē un iegūst papildus līdzekļus,
ko izlieto pēc saviem ieskatiem.
Turklāt, skolā atrodas arī gaļas pār-
strādes cehs, kur no kombināta sa-
rūpētās gaļas tiek sagatavoti pus-
fabrikāti visām pilsētas izglītības
iestādēm. Līdzīgs sadarbības mo-
delis darbojas praktiski visās ie-
stādēs, bet īpaši pārsteidza Postavi
mēbeļu centrs. Uzņēmums, kura

pamatdarbības sfēra ir koka dur-
vju un logu izgatavošana ekspor-
tam, ir izveidojis un par saviem lī-
dzekļiem uztur futbola akadēmiju.
Viss redzētais un atšķirīgais rosi-
nāja uz ”svaigām domām” un jau-
nām idejām!”

Kārsavas novada domes depu-
tāta Viktora  Indričāna vērtējums:
“Piedalījos stažēšanās programmā
Baltkrievijā no 2014. gada 2. jū-
lija līdz 5. jūlijam. Apmeklējot
Rosonu rajonu un Glubokoje pil-
sētu, iepazinos ar uzņēmējdarbību,
izglītības iestādēm, lauku tūrismu
un pašvaldību darbu. Uzmanību
piesaistīja sakārtotā vide, sociālās
aprūpes organizācija pašvaldībās
un savdabīgs izglītības iestāžu no-
formējums. Notika pārrunas ar
Eiroreģiona ”Ezeru zeme”
Baltkrievijas pārstāvjiem par sa-
darbību profesionālās izglītības
jomā. Stažēšanās  spilgtākais mo-
ments bija Glubokoje pilsētas 600
gadu svinēšanas pasākumi un kon-
taktēšanas ar dažādu valstu pār-
stāvjiem. Manam darbam noteik-
ti  noderīgi  būs iegūtie personis-
kie kontakti un  informācija par ie-
spējām sadarboties ar citu valstu
pašvaldībām.”

Baltkrievijas delegācijas vie-
sošanās Latvijā notika jau 2013.
gada decembrī, tā bija pirmā no vi-
sām pieredzes apmaiņas ciklā pa-
redzētajām vizītēm, kurai sekoja arī
Latvijas un Lietuvas pārstāvju brau-
cieni uz Baltkrieviju. Latvijā un arī
Lietuvā viesojās dažādu jomu pār-
stāvji no Baltkrievijas Braslavas,
Rossoni, Glubokoje un
Novopolockas rajoniem. 

Projekta koordinators
Baltkrievijā Mihails Orehovs uz-
svēra, ka galvenais programmas

mērķis bija veicināt sociālekono-
misko attīstību, un kā viens no pie-
redzes apmaiņas veidiem bija sta-
žēšanās triju valstu pierobežas te-
ritoriju pašvaldību institūcijās.
Stažēšanās laikā bija izveidotas ne-
lielas delegācijas, kuras  apmeklēja
pēc iespējas vairāk attiecīgo val-
stu pašvaldības, apgūstot labās
prakses piemērus un salīdzinot pa-
švaldības darba metodes.

Dalīšanos pieredzē un jaunu ide-
ju apgūšanu pozitīvi vērtēja ikviens
programmas dalībnieks.

Daugavpils pilsētas domes
Attīstības departamenta telpiskās
attīstības plānotāja Helēna
Trošimova: „Stažēšanās pro-
grammas novērtējums ir pozitīvs,
jo viss tika kvalitatīvi saplānots un
noorganizēts. Īsā laikā posmā va-
rējām apgūt izpratni par
Baltkrievijas Republikas pašval-
dību darbu teritorijas attīstībā un
plānošanā, nodibināt jaunus kon-
taktus un noteikt kopīgas poten-
ciālās projektu idejas, ņemot vērā
gan Latvijas, gan Baltkrievijas pil-
sētu vēlmes un vajadzības.
Manuprāt, stažēšanās programma
bija vērtīga un noderīga ikvienam
speciālistam, jo tā ļāva identificēt
un saprast sadarbības partnera va-

jadzības jaunā skatījumā un lika pa-
domāt par būtiskām lietām, galve-
nais – stažēšanās palīdzēja rast risi-
nājumus dažādām jaunām idejām.” 

Daugavpils, Krāslavas, Preiļu,
Aglonas, Rēzeknes un Ludzas no-
vadu pašvaldības savus viesus ie-
pazīstināja  ar būtiskāko informā-
ciju par novadu. Savukārt novada
pašvaldības speciālisti sniedza
ieskatu realizētajos un plānotajos
dažādu jomu projektos, kultūras un
tūrisma dzīvē. 

Arī Lietuvā norisinājās starp-
tautiskās četru dienu speciālistu sta-
žēšanās programmas. Katru valsti
pārstāvēja attīstības un plānošanas,
projektu vadības un sabiedrisko at-
tiecību speciālisti no Balvu,
Krāslavas, Daugavpils, Aglonas,

Kārsavas, Riebiņu, Rēzeknes un
Viļānu novadiem.

Štažēšanās programmas ietva-
ros dalībnieki apmeklēja vairākas
Lietuvas pašvaldības – Zarasai,
Visaginas, Švenčionis, Utenu,
Anikščai u.c., kur tikās ar attīstī-
bas un investīciju piesaistes spe-
ciālistiem un apskatīja pašvaldību
ievērojamākos apskates objektus.
Dalībnieki pārrunāja kopīgas sa-
darbības iespējas, dalījās pieredzē
un idejās.

„Pierobežas pašvaldības Latvijā
un Lietuvā ir līdzīgas, līdz ar to
mums ir kopējas sociālekonomis-
kās attīstības intereses. Krāslavas
novada pašvaldība šobrīd cieši sa-
darbojas ar Zarasu, Ignalinas un
Utenas pašvaldībām. Kopā īste-
notas infrastruktūras, izglītības un
uzņēmējdarbības attīstības aktivi-
tātes, taču darbības lauks ir plašs,
idejas sadarbībai - neizmērojamas.
Komunicējot ar pašvaldību attīs-
tības ekspertiem, izkristalizējās ide-
ja nākamos projektus īstenot ra-
došās uzņēmējdarbības jomā”, pār-
domās dalījās Krāslavas novada do-
mes Telpiskās plānošanas un pro-
jektu speciāliste Gunta Ahromkina.

Viesojoties pašvaldībās, pro-
grammas dalībnieki iepazinās ar iz-
glītības, kultūras un sporta iestā-
žu darbību. Amatniecības un radošo
nodarbību centriem, bibliotēkām,
mākslas galerijām, biznesa inku-
batoriem, kā arī dažādiem tūrisma
apskates objektiem. 

Kā atzina Latvijas delegācijas
pārstāvji, kuri viesojās Lietuvas pa-
švaldībās, viņiem bija iespēja ne-
vien apgūt dažāda veida pieredzi,
bet darboties arī praktiski, grebt
koku, izgriezt papīra taureņus, kā
arī iepazīt Švencionys ārstniecības
augu pārstrādes fabriku, kas dar-
bojas un saglabā tējas ražošanas tra-
dīcijas Baltijā un visā Eiropā vai-
rāk kā simts gadus.

Stažēšanās programmas dalīb-
niece Sigita Āboliņa: “Visiem ap-

meklētajiem tūrisma objektiem
caurvijās kopīga iezīme – tie visi
būvēti un labiekārtoti, balstoties uz
radošām idejām, interaktīviem un
funkcionāliem risinājumiem. Tas
ir veids, kā objektu padarīt inte-
resantāku, pievilcīgāku, lai pie-
saistītu apmeklētājus un tūristus.
Vēl viens ļoti svarīgs faktors ir rū-
pes par iedzīvotājiem, jo savā pa-
švaldībā viņiem jājūtas ērti.”

Pozitīvi novērtēja stažēšanās
programmas iespējas arī Lietuvas
pašvaldību pārstāvji, kuri atzina,
ka gūtā pieredze un jaunās idejas,
viesojoties gan Latvijā, gan
Baltkrievijā,  bija noderīgas, rosi-
nošas un bagātinošas. 

Visas tikšanās pašvaldībās bija
atvērtas un vērstas uz sadarbību,

viesošanās laikā delegācijas guva
daudz patīkamu iespaidu un jau-
nu ideju risinājumiem savās pa-
švaldībās. Nenoliedzami, svarī-
gākais un viens no būtiskākajiem
ieguvumiem bija jaunas iepazīša-
nās ar kolēģiem no citām pašval-
dībām – pieredzes un ideju ap-
maiņa, kas nākotnē sniegs iespē-
jas turpmākai sadarbībai. 

„Stažēšanās programma mums,
Eiroreģiona „Ezeru zeme” triju
valstu pārstāvjiem, apstiprināja ļoti
svarīgu lietu, ka mēs esam tikai
pašā sākumā, lai kopīgi realizētu
vēl vairāk dažādus projektus, jo
ideju un vēlmju ir daudz.
Plānošanas, izglītības, kultūras, vi-
des, tūrisma, biznesa un sociālās
sfēras dalībvalstu pašpārvalžu pār-
stāvji, kuri atbildīgi par pašvaldību
attīstību, sarunās un diskusijās ap-
guva pieredzi, apzināja risināju-
mus un radīja nākotnes vīziju, at-
tīstības ceļu,” atzīmēja projekta va-
dītāja, Eiroreģiona “Ezeru zeme”
Latvijas biroja vadītāja Ilze
Stabulniece.

Projekta budžets ir 299 880,60
EUR, t.sk. ENPI līdzfinansējums
90%- 269 892,54 EUR, nacionā-
lais finansējums 10%- 29 988,06
EUR.

Informāciju sagatavoja:
Zane Ločmele
Eiroreģions „Ezeru zeme”
Latvijas birojs
Tel. +371 29 47 26 38
www.ezeruzeme.lv

Vispārēja informācija par
Programmu

Eiropas kaimiņattiecību un
partnerības instrumenta Latvijas,
Lietuvas un Baltkrievijas pārrobežu
sadarbības programma ir Baltijas
jūras reģiona INTERREG IIIB
Kaimiņattiecību programmas IIIA
Dienvidu prioritātes turpinājums
2007. - 2013.gadam. Vispārējais
Programmas stratēģiskais mērķis
ir veicināt Latvijas, Lietuvas un
Baltkrievijas robežu reģionu teri-
toriālo kohēziju, nodrošināt aug-
sta līmeņa vides aizsardzību un
ekonomisko un sociālo labklājību,
kā arī veicināt starpkultūru dialo-
gu un kultūras daudzveidību. 

Programma aptver Latgales re-
ģionu Latvijā, Paņevežas, Utenas,
Viļņas, Alitas un Kauņas apgaba-
lus Lietuvā, kā arī Vitebskas,
Mogiļevas, Minskas un Grodņas
apgabalus Baltkrievijā. Kā
Programmas Kopīgā vadības ie-
stāde darbojas Lietuvas Republikas
Iekšlietu ministrija. Programmas
oficiālā interneta vietne ir
www.enpi-cbc.eu.

Paziņojums par ES
Eiropas Savienību  veido  28 da-

lībvalstis,  kas nolēmušas  pakā-
peniski  apvienot  savu  kompe-
tenci,  resursus  un  likteņus.
Piecdesmit  gadus  ilgā  paplaši-
nāšanās  perioda  laikā  tās  ir ko-
pīgiem  spēkiem  izveidojušas  sta-
bilitātes,  demokrātijas  un  ilg-
tspējīgas  attīstības  zonu, vien-
laikus  saglabājot  kultūru  daudz-
veidību,  toleranci  un  personis-
kās  brīvības.  Eiropas Savienība
labprāt  dalās  savos  sasniegumos
un  vērtībās  ar  valstīm  un  cil-
vēkiem  aiz  ES robežām.

Par publikācijas saturu ir atbil-
dīgs Eiroreģions “Ezeru zeme” un
tā nekādā veidā nevar tikt izman-
tota, lai atspoguļotu Eiropas
Savienības uzskatus.

Triju valstu pašvaldību speciālisti ģenerēja sadarbības idejas 
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Uzcel žogu atkarībām!
Pēdējā gada laikā ir novērotas jaunas narkotisko vielu lietošanas ten-

dences, papildus tradicionālajām narkotiskajām un psihotropajām vie-
lām ir parādījušās tā saucamās „jaunās psihoaktīvās vielas”. Lielu po-
pularitāti jauniešu vidū sāk gūt daudzi un dažādi apreibinošie vielu mai-
sījumi un vielas, kas nav iekļautas aizliegto narkotisko un psihotropo
vielu sarakstos, bet veselībai var būt ļoti bīstamas.

Lai pilnveidotu sabiedrības zināšanas par jauno psihoaktīvo vielu
bīstamību, lietošanas sekām un veiktu profilaktisko un preventīvo dar-
bu, Ludzas 2. vidusskola izmantoja iespēju – iesaistīties IZM VISC iz-
sludinātajā projektu konkursā – organizēt dažādām mērķauditorijām at-
bilstošu informatīvu un izglītojošu pasākumu – nometni, īpašu uzma-
nību pievēršot pusaudžiem un jauniešiem, kas ir galvenā riska grupa.

Nometnē piedalīties tika aicināti skolēni, kas nav iesaistījušies ne-
vienā interešu programmā, ir pasīvi, bez interesēm. Sadarbībā ar no-
vada Sociālo dienestu, Bāriņtiesu, nometnē tika iesaistīti 20 bērni un
pusaudži (12 – 15 gadi) no sociālā riska ģimenēm, kuri rudens brīv-
dienas pavadīja nometnē. Nometnes laikā, Ludzas 2. vidusskolas psi-
holoģes Vinetas Čepules nodarbībās, veicot interešu testēšanu ar vai-
rākām testēšanas metodēm un aptaujājot katru nometnes dalībnieku,
tika izzinātas jauniešu intereses, vēlmes un jau esošās iemaņas; iepa-
zīstināts ar piedāvātajām interešu izglītības programmām un organizētas
radošās darbnīcas, sporta aktivitātes un citas nodarbības, lai bērni un
pusaudži varētu praktiskā darbībā pārliecināties, kas viņus interesē vis-
vairāk un ar ko viņi gribētu nodarboties brīvajā laikā arī turpmāk. 

Speciālisti – skolas medmāsa Olga Stepanova pārrunāja personī-
gās higiēnas jautājumus, Ludzas veselības centra narkoloģe Olga Šam-
badale nodarbībās ar zēniem un meitenēm sniedza informāciju, lai pa-
lielinātu zināšanas par jauno psihoaktīvo vielu bīstamību, lietošanas
sekām un profilaksi, pieskārās seksuālās audzināšanas problēmām.

Tikšanās laikā ar Ludzas policijas iecirkņa inspektori Vitu Onufrijevu
tika aktualizēta pienākumu un tiesību sakarība, administratīvās un kri-
minālatbildības sekas par dažādiem pārkāpumiem gan skolā, gan sa-
biedriskās vietās.

Jāsaka, ka audzēkņi ar speciālistiem bija atvērti, bez kautrēšanās
uzdeva jautājumus par intīmām, interesējošām lietām.

Pārsteidzoši ir tas, ka audzēkņi, kam ikdienā ir tendence kavēt sko-
las nodarbības, piemēram, sportā, mājturībā, nometnes dienās ar neviltotu
aizrautību darbojās gan kokapstrādes darbnīcās ar skolotāju Agri Griševu,
gan sporta nodarbībās un trenažieru zālē ar pasniedzēju Antonu Gendeli. 

Aizraujoša bija iepazīšanās ar GEOCACHING spēli, meklējot slēp-
ņus Ludzas apkārtnē, ieskatoties Ludzas senajā vēsturē 3D projekci-
jā Ludzas pilskalnā.

Pusaudži devās arī ekskursijā uz Paula Stradiņa Medicīnas vēstu-
res muzeja pedagoģiskajām programmām par atkarību sekām, uz Rīgas
Bērnu un jauniešu centru „Altona” iepazīties ar tur piedāvātajām in-
terešu programmām skolēniem.

Zīmīgs nometnes noslēgums – pašmeistaroto cigarešu sadedzinā-
šana ar moto „Atkarībai – nē”, kā arī kokapstrādes darbnīcā izgata-
votā simboliskā žoga uzstādīšana, aiz kura paliek līdzšinējie netiku-
mi, palaidnības, nedarbi.

Nometnes finansējums: Izglītības un zinātnes ministrija, Valsts sa-
tura un eksaminācijas centrs. Finansējums nodrošināja trīsreizēju ēdi-
nāšanu, administratīvos izdevumus – audzinātāju un radošo darbnīcu
vadītāju algas, transporta izdevumus ekskursijai un muzeja apmeklē-
jumam, kancelejas, foto un saimniecības preces.

Nometnes vadītāja – Ludzas 2. vidusskolas direktores vietniece au-
dzināšanas darbā Velta Zbitkovska, audzinātājas – Liāna Nagle un Ilga
Šļubčenko, skolas psiholoģe Vineta Čepule, radošo darbnīcu vadītā-
ji Agris Griševs un Antons Gendelis.

Liāna Nagle

30. septembrī Ciblā notika 2014./2015. mācību
gada starpnovadu sacensības „Rudens kross”. Tajā
piedalījās 146 dalībnieki no 4 novadu skolām.

Krosā sacentās bērni un jaunieši pamatskolu un
vidusskolu grupā, zēni un meitenes atsevišķi. Rudens
krosa norisi uzraudzīja Ludzas novada sporta sko-
las treneri. Kopvērtējumā vidusskolu grupā 1. vie-
tu ieguva Kārsavas vidusskola (sk. V. Krišāns), 2. vie-
tu – Ludzas pilsētas ģimnāzija (sk. S. Narnicka, G.
Avots, I. Kaupuža), 3. vietu – Zilupes vidusskola (sk.
S. Fenčenko, V. Rimšs, V. Tutina), 4. vietu – Ludzas
2. Vidusskola (sk. A. Gendelis, M. Piroženoka), 5.
vietu – Ciblas vidusskola (sk. Ilga Stepanova).
Pamatskolu grupā 1. vietu izcīnīja Pildas pamatskola
(sk. A. Borisovs), 2. vietu – Mērdzenes pamatskola
(sk. I. Avota), 3. vietu – Mežvidu pamatskola (sk. V.
Krišāne), 4. vietu – Pušmucovas pamatskola (sk. V.
Pisarenko), 5. vietu – Salnavas pamatskola (sk. I.
Kivle), 6. vietu – Nirzas pamatskola (sk. A. Segals),
7. vietu – Pasienes pamatskola (sk. M. Matuļenko).

Par spīti drēgnajam laikam, sacensību gars un azarts
mudināja dalībniekus sasniegt finišu pēc iespējas āt-
rāk. Godalgoto vietu ieguvēji:

Vidusskolu grupā 
Jaunieši (1996.-98.g. dz.) 2000 m skrējienā
1. vieta – Arvils Barkāns (Kārsavas vidusskola)
2. vieta – Andrejs Jarošs (Zilupes vidusskola)
3. vieta – Egīls Jegorovs (Ciblas vidusskola)
Jaunietes  (1996.-98.g. dz.) 1000 m skrējienā
1. vieta – Zaiga Protizāne (Kārsavas vidusskola)
2. vieta – Elīna Olipova (Kārsavas vidusskola)
3. vieta – Anastasija Maļiņņikova (Ludzas 2. vidusskola)
Zēni  (1999.-00.g. dz.) 1500 m skrējienā
1. vieta – Ēriks Starodumovs (Kārsavas vidusskola)
2. vieta – Roberts Novičenoks (Ludzas 2. vidusskola)
3. vieta – Guntis Piļpuks (Ludzas pilsētas ģimnāzija)
Meitenes  (1999.-00.g. dz.) 1000 m skrējienā
1. vieta – Linda Kiščenko (Kārsavas vidusskola)
2. vieta – Alīna Alobrehte (Zilupes vidusskola)
3. vieta – Sofija Ločmele (Kārsavas vidusskola)
Zēni  (2001.-02.g. dz.) 1000 m skrējienā
1. vieta – Ričards Dukulis (Ludzas pilsētas ģimnāzija)
2. vieta – Artūrs Bogdanovs (Ludzas pilsētas ģimnāzija)
3. vieta – Daniels Podoļecs (Ludzas pilsētas ģimnāzija)
Meitenes  (2001.-02.g. dz.) 1000 m skrējienā
1. vieta – Baiba Ruskule (Ludzas pilsētas ģimnāzija)
2. vieta – Agita Kondrāte (Kārsavas vidusskola)
3. vieta – Kintija Rudzīte (Kārsavas vidusskola)
Zēni  (2003.-04.g. dz.) 500 m skrējienā
1. vieta – Egors Rezcovs (Zilupes vidusskola)
2. vieta – Endijs Kušners (Ludzas pilsētas ģimnāzija)
3. vieta – Nikita Kaseckis (Zilupes vidusskola)
Meitenes  (2003.-04.g. dz.) 500 m skrējienā

1. vieta – Diena Misāne (Ludzas pilsētas ģimnāzija)
2. vieta – Marija Haindrava (Ludzas 2. vidusskola)
3. vieta – Junora Streļča (Kārsavas vidusskola)
Pamatskolu grupā
Zēni  (1999.-00.g. dz.) 1500 m skrējienā
1. vieta – Deniss Popovs (Pildas pamatskola)
2. vieta – Oskars Bogdanovs (Pušmucovas pamatskola)
3. vieta – Vladislavs Fjodorovs (Pasienes pamatskola)
Meitenes  (1999.-00.g. dz.) 1000 m skrējienā
1. vieta – Viktorija Smirnova (Pildas pamatskola)
2. vieta – Dagnija Probuka (Mērdzenes pamatskola)
3. vieta – Ērika Pikaļova (Pildas pamatskola)
Zēni  (2001.-02.g. dz.) 1000 m skrējienā
1. vieta – Nikolajs Losans (Pildas pamatskola)
2. vieta – Vladislavs Vasiljonoks (Pasienes pamatskola)
3. vieta – Edgars Juris Zakarītis (Salnavas pamatskola)
Meitenes  (2001.-02.g. dz.) 1000 m skrējienā
1. vieta – Anastasija Kairova (Pildas pamatskola)
2. vieta – Lāsma Nagla (Mērdzenes pamatskola)
3. vieta – Lija Starikova (Nirzas pamatskola)
Zēni  (2003.-04.g. dz.) 500 m skrējienā
1. vieta – Eduards Kairovs (Pildas pamatskola)
2. vieta – Rinalds Jurkāns (Mežvidu pamatskola)
3. vieta – Raivis Tutans (Salnavas pamatskola)
Meitenes  (2003.-04.g. dz.) 500 m skrējienā
1. vieta – Viktorija Krišāne (Mežvidu pamatskola)
2. vieta – Annija Baumane (Pildas pamatskola)
3. vieta – Patrīcija Čera (Mērdzenes pamatskola)

Sacensības
florbolā

24. oktobrī Ludzā norisinājās 2014./2015. mācī-
bu gada starpnovadu skolu kausa izcīņa florbolā.
Sacentās vidusskolu zēnu komandas divās vecuma
grupās.

1999.-2000.g.dz. grupā ir šādi rezultāti:
1. vieta – Kārsavas vidusskolai;
2. vieta – Ludzas pilsētas ģimnāzijai;
3. vieta – Zilupes vidusskolai;
4. vieta – Ludzas 2. vidusskolai;
5. vieta – Istras vidusskolai.
1996.-1998.g.dz. grupā florbolistu komandas

sarindojās tā:
1. vietā – Kārsavas vidusskola;
2. vietā – Ludzas pilsētas ģimnāzija;
3. vietā – Ciblas vidusskola;
4. vietā – Zilupes vidusskola;
5. vieta – Ludzas 2. vidusskola.

Informāciju apkopoja 
Svetlana Rimša, 

sabiedrisko attiecību speciāliste

Rudens krosā sacenšas turpat
pusotrs simts dalībnieku 

29. oktobrī Ludzas novada BJC
viesojās Valentīna Rudņeva – pe-
dagoģe un kolēģe no Daugavpils
jauniešu centra „Jaunība”, kura lab-
prāt dalījās ar humānās pedagoģijas
nostādnēm un atziņām par tēmu
„Metodes un paņēmieni kā izau-
dzināt labu pilsoni”. V. Rudņeva
jau no 2002. gada aktīvi iesaistās
un pagūst šo pedagoģijas virzienu:
tās ir gan vasaras skolas, konfe-
rences Baltijā, Maskavā un Gruzijā

– humānās pedagoģijas laborato-
rijas pamatlicēja Šalvas
Amonašvilli dzimtenē.

Kas tad īsti ir pilsoniskā au-
dzināšana? Tā nav tik daudz zi-
nāšanu, bet gan attieksmes jautā-
jums. Cilvēks savu apkārtējo vidi
veido pats un var to ietekmēt gan
pozitīvi, gan negatīvi, visnotaļ sva-
rīgi atrast līdzsvaru visur dabā, no-
tikumos, politikā, ģimenē, it sevišķi
pašam sevī.

Ludzas novada BJC pedagogi
atzīst, cik svarīgi būt labestīgam,
tad arī audzēkņiem būs iespējams
izaugt par labiem cilvēkiem. Šajā
mācību gadā tiek plānotas vairākas
meistarklases radošuma, atvērtības
un alternatīvās pedagoģijas jomā.
Pedagogi, vecāki un citi interesenti
esiet atsaucīgi un būsiet ieguvēji!

Ludzas novada BJC direktore
E.Obrumāne

Humānā pedagoģija = 
pilsoniskā audzināšana
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Ludzas Mūzikas pamatskolas
kora dziedātājiem ir liela apņem-
šanās pilnveidot un attīstīt savas vo-
kālās prasmes, piedalīties dažādos
pasākumos un konkursos. Savukārt
kora vadītājai Evitai Podoļecai ir
apņemšanās ieinteresēt bērnus
un jauniešus kora kultūras tradīciju
izkopšanā un saglabāšanā.

Jaunie dziedātāji plāno pārstā-

vēt dzimto novadu ne vien mūsu
valsts robežās rīkotajos pasākumos,
bet arī ar lepnumu nest Latvijas un
Ludzas vārdu ārpus tās. Ar šādu
mērķi Ludzas Mūzikas pamat-
skolas kora vadītāja Evita Podoļeca
izstrādāja projektu „5.
Starptautiskais A. Bruknera koru

konkurss un festivāls Lincā,
Austrija” un iesniedza
LabieDarbi.lv atbalsta saņemšanai.
Projekta mērķis ir gūt finansēju-
mu braucienam uz starptautisko
konkursu. Iesniegtais projekts
veiksmīgi pārvarējis pirmo kārtu
un tagad tiks nodots balsošanai.

Atbalstīsim Ludzas Mūzikas
pamatskolas dziedātāju projektu!

Miķeļdienas tirgus

Mūsdienās, kad Helovīns sper arvien drošākus so-
ļus mūsu dzīvē, ir svarīgi. saglabāt latviešu tautas tra-
dīcijas, un savu vietu svētku virtenē ieņem arī Miķeļi.

Mūsu skolā par tradīciju ir kļuvusi Miķeļdienu sa-
gaidīt ar izstādēm, kuru autori ir1.-2.klašu  bērni un
viņu vecāki. Arī šogad vecāki kopā ar bērnu maza-
jām rociņām radīja neparastus un oriģinālus darbus

no rudens veltēm: ķirbjiem, kabačiem, zīlēm un zie-
diem.

Rudens ir gadatirgu laiks. 29.septembrī pēc stun-
dām skolēni devās skolas pagalmā  uz Miķeļdienas
tirdziņu, kur varēja nopirkt dažādus rudens gardu-
mus, ko bija sarūpējuši bērnu vecāki. 

Tēvu diena

Popularizējot Tēvu dienu, LPĢ notika sporta ne-
dēļa. Šīs nedēļas ietvaros notika sporta aktivitātes vi-
sām klašu grupām.

1.-2.klasēm pasākums notika kopā ar tēviem, kurā

stiprākie bija 2.b klases bērni ar saviem tēviem.
4.-5.klasēm pasākums notika LPĢ stadionā, kur

tika pārbaudīti spēka vingrinājumi un notika tautas
bumbas turnīrs. Uzvarēja 5.b klase. 

6.-12.klases sacentās neparastajās stafetēs, kā arī
tika pārbaudīti spēka vingrinājumi.

(Turpinājums 7. lpp.)

LPĢ notikumu kaleidoskops

SKOLU DZĪVE

Aicinām Jūs un ikvienu mūzikas cienītāju atbalstīt Ludzas
Mūzikas pamatskolas iesniegto projektu, balsojot no 1. līdz 30.
novembrim šādi:

1)  www.LabieDarbi.lv mājas lapā pa telefonu (bezmaksas SMS)
http://labiedarbi.lv/lv/balso-par-projektu. Dubultu balsu skaitu
LabieDarbi.lv projektam var nopelnīt, balsojot ar aplikācijas CaptureIn
palīdzību no 2014.gada 1.novembra līdz 2014.gada 30.novembrim
plkst. 23.59. Vienlaikus varēs piedalīties arī konkursā!

2) Caur inbox.lv balsošanas platformu: http://labiedarbi.inbox.lv./
3) Portālā draugiem.lv: www.draugiem.lv/special/labiedarbi/
Balsot iespējams arī no ārzemēm.

Spānija izkrāso Nirzas
skolnieces dzīvi

No 20. līdz 24. oktobrim Nirzas pamatskolas četri pedagogi un 9.kla-
ses skolniece Laine Greta Grahoļska mēroja vairāk kā 3000 km garu
ceļu pāri Pireneju kalniem uz Salamankas pilsētu Spānijā, lai pieda-
lītos Comenius projekta 4. posma aktivitātēs. 

Uz Spāniju tika vests Nirzas skolēnu sagatavots projekts „Ielas māk-
sla”, kas bija šī posma galvenais uzdevums. Skolēnu zīmējumi un fo-
togrāfijas atklāja Ludzas novada kultūrvidi, pilsētas stilu, popularizēja
Nirzas skolu un Latvijas vārdu Eiropā.

21. oktobrī Comenius dalībnieki iepazina Salamanku jeb „zelta pil-
sētu”, kas iekļauta pasaules kultūras mantojumā ar savu seno vēstu-
ri, grezno arhitektūru, pasaulē vienu no senākajām bibliotēkām. Tika
apskatīts Salamankas centrālais laukums Granda Plaza Mayor un pil-
sētas municipalitātes ēka, Salamankas vecā un jaunā katedrāle. Pilsētā
dominē renesanses laika arhitektūra, tās celtniecībā izmantots tikai šim
reģionam raksturīgs smilšakmens, kas rada zeltainu nokrāsu. 

Interesanti bija redzēt Salamankas universitāti, kas dibināta 1218.gadā
un ir visvecākā universitāte Spānijā. Pašlaik te studē ap 30 000 jau-
niešu, bet leģenda vēsta, ka šajā augstskolā laimējas iestāties tikai tam,
kurš universitātes fasādes rotājumos atrod vardīti – gudrības un veik-
smes simbolu. Ir vērts meklēt!

22. oktobrī projekta delegācija devās ekskursijā uz Segoviju, kas
ir ievērojama ar romiešu akveduktu un Alkazara pili. Alkazara celta
12.gadsimtā kā cietoksnis, bet izmantota arī kā karaliskās ģimenes māj-
vieta, vēlāk – cietums un militārā akadēmija. Ekskursijas laikā tika ap-
skatīta Avila – viena no senākajām Spānijas pilsētām, kur iespaidīgs
ir 11.gs. būvētais pilsētas aizsargmūris ar 90 sargtorņiem. 

23. oktobrī skolotāji piedalījās Comenius sanāksmē. Katra dalīb-
valsts iepazīstināja ar interesantākajām mācību metodēm, ko izman-
to savā skolā. Dzirdējām pedagogu stāstījumus, vērojām mācību pro-
cesa atspoguļojumu fotogrāfijās. Skolēni piedalījās mācību stundās un
iesaistījās diskusijā par atšķirīgo Spānijas skolā un katram savā val-
stī. Skolēniem bija interesanti uzzināt, cik dažādas ir sasniegumu vēr-
tēšanas sistēmas, kā stundās tiek noskaidroti nesaprotami jautājumi,
kāda ir skolēnu un skolotāju sadarbība. Vislielāko izbrīnu raisīja fakts,
ka Spānijā skolēni pedagogus uzrunā vārdā, bet Zviedrijā mācību sa-
sniegumus vērtē 20 ballu skalā.

Projekta sanāksmes noslēgumā tika novērtēts padarītais un izvir-
zīti jauni uzdevumi turpmākajam posmam. Tiks apzinātas tautas tra-
dīcijas, vāktas un pierakstītas ēdienu receptes, visu apkopojot nāka-
majā tikšanās reizē Itālijā. Skolēni turpinās radošo darbu aktivitāti, vei-
dojot e-grāmatu. 

Iesaistīšanās Comenius projektā dod iespēju vairāk iepazīt Eiropas
valstu vēsturi un dabu, izglītības sistēmu un kultūru, dažādu tautu men-
talitāti un tradīcijas, pilnveidot angļu valodas zināšanas un saskarsmes
prasmes. Īpaši svarīgi tas ir mūsu skolēniem, ko apliecina Laines Gretas
atziņa: „Paldies Comenius cilvēkiem! Paldies, ka izkrāsojāt manu dzī-
vi!” Paldies projekta koordinatorei, angļu valodas skolotājai Jeļenai
Čelbajevai par ieguldīto darbu!

Anita Klovāne,
Nirzas pamatskolas skolotāja

Nirzas pamatskolas Comenius grupa pie Salamankas katedrāles
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Ziedu izstāde veltīta
skolas 93. dzimšanas

dienai „Dāvini

prieku skolai”

UNESCO nedēļa 2014

Šogad UNESCO nedēļas (13.10.-19.10.) ietvaros
ikviens tika aicināts caur personisko pieredzi vai kāda
cita tuva cilvēka atmiņām, stāstiem un leģendām ie-
pazīt un izcelt kultūras mantojumu, kas iekļauts kādā
no UNESCO starptautiskajiem vai nacionālajiem sa-
rakstiem.

Arī mūsu skolā 2.-4. klašu audzēkņi piedalījās šajā
pasākumā. Katra klase lasīja tautasdziesmas, izvē-
lējās konkrēto tēmu no bagātā tautasdziesmu pūra,
tās apkopoja un kopā izveidojām „Dainu skapi”.

Ļuba Šantare,
LPĢ direktores vietniece audzināšanas jomā 

* * *

Sākumskolas MA

skolotāju seminārs

2014.gada 23.oktobrī Ludzas pilsētas ģimnāzi-
jā notika Ludzas, Zilupes, Ciblas novadu sākum-
skolas MA skolotāju seminārs. Semināra tēma
„Mūsdienīga stunda”. Skolotāji vēroja atklātās stun-
das 1.b (Nelija Tretjakova), 2.a (Ineta Misāne), 2.b
(Velta Pentjuša), 3.a (Marija Bogomola), 3.b
(Skaidrīte Pule) klasēs. Skolotāji iepazinās ar jau-
nākajām mācību tehnoloģijām, mācību metodēm,
darba formām. Vēlāk visi kopā dalījās darba pie-
redzē un ar dažādiem mācību materiāliem un te-
matiskām izstrādnēm. 

LPĢ direktore Dzidra Dukšte semināra dalībnie-
kiem izsniedza apliecinājumus par dalību seminārā.

Ciemiņus sveica skolas mazie dziedātāji un de-

jotāji, kurus koncertam sagatavoja Aina Kairova, Elita
Romanovska, Ļuba Šantare. Noslēgumā ciemiņus pa-
cienāja ar skolotājas Ritas Bogomolas ceptām pan-
kūkām. 

Nelija Tretjakova,
MA apvienības vadītāja 

* * *

Ludzas pilsētas
ģimnāzijas skolēni

piedalās Valsts
pārvaldes Atvērto

durvju dienā

2014.gada 10.oktobrī Valsts pārvaldes Atvērto
durvju dienas ietvaros Valsts ieņēmumu dienests ai-
cināja skolēnus, kā arī viņu pedagogus iepazīties ar
dažādu VID struktūrvienību darba specifiku un ap-
rīkojumu.

Ludzas pilsētas ģimnāzija atsaucās uz šo piedā-
vājumu. 

6.c klases audzēkņi kopā ar skolotāju Intu Žei-
kari apmeklēja Valsts policijas Latgales reģiona
pārvaldes Ludzas iecirkni.

Skolēni tika iepazīstināti ar iecirkņa struktūru:
Kārtības policijas nodaļu un Kriminālpolicijas no-
daļu, katras nodaļas policijas darbinieku ikdienas pie-
nākumiem, aplūkoja policistu aprīkojumu un spec-
līdzekļus. Lielu interesi skolēnu vidū izraisīja arī ek-
sperta - kriminālista darbs. Skolēniem tika atgādināts
par nepilngadīgo drošību, pienākumiem, tai skaitā sko-
lā, un atbildību.

8.a klases skolēni kopā ar klases audzinātāju Līgu
Arcihoviču apmeklēja Valsts probācijas dienesta
Ludzas nodaļu. 

Skolēni uzzināja, kas ir Valsts probācijas dienests,
kādas funkcijas īsteno VPD. Skolēni, ar īpašu inte-
resi skatījās dokumentālo filmu par jauniešu dzīvi Cēsu
audzināšanas iestādē nepilngadīgajiem. Par dzīves
vērtībām lika aizdomāties fotogrāfijas, kurās bija re-
dzams notiesāto paveiktais piespiedu un sabiedris-
kajos darbos. Tad, kad Probācijas dienesta darbiniece
mācību kabinetā ienesa alkometru, iestājās klusums.
Alkometra testēšanai piekrita vienīgi klases audzi-
nātāja. Uz skolēnu  neskaitāmajiem jautājumiem at-
bildēja kompetentās Probācijas dienesta darbinieces.
Diskusija ieilga. Paldies par šo iespēju!

2.a klases skolēni kopā ar klases audzinātāju
Inetu Misāni devās nopietnā ekskursijā.

Diena iesākās Valsts Robežsardzes Ludzas pār-
valdē, kur Valsts robežsardzes Ludzas pārvaldes ve-
cākā inspektore (pārvaldes priekšnieka palīdze) leit-
nante Agrita Vinokurova organizēja tikšanos ar ki-
nologiem. Kinologi iepazīstināja ar savu darbu, un
skolēni sadraudzējās ar dienesta suņiem. 

Tālāk robežsardzes autobusi aizvizināja uz
Terehovas RKP, kur Valsts robežsardzes Ludzas pār-
valdes Terehovas 1.kategorijas robežkontroles pun-
kta galvenā inspektore kapteine Ineta Garbare izrā-
dīja RKP un iepazīstināja ar ikdienas darbu uz ro-
bežas, kopā ar bērniem izejot visu robežas šķērso-
šanas kārtību. Bērni bija uztraukušies, vērojot pāri
koridoram Krievijas RKP robežsargus. Tik tuvu! 

Ekskursijas turpinājumā skolēni iepazinās ar Zilupes
dzelzceļa RKP robežsargu darbu un noslēgumā iz-
mēģināja un iepazina robežsargu aprīkojumu Opoļu
robežapsardzības punktā. Tas tik bija piedzīvojums!
Uzvilkt īstu bruņu vesti, turēt rokās īstu ieroci un vēl
pavizināties kopā ar robežsargu uz kvadracikla! 

Mājās bērni atbrauca noguruši, bet sajūsmas pil-
ni, gatavi visi doties dienēt robežsardzē.

Paldies Valsts robežsardzes Ludzas pārvaldei par
šo jauko iespēju – iepazīt robežsarga profesiju!

Ineta Misāne,
LPĢ direktores vietniece audzināšanas jomā 
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Izstāde “Latgales bibliotekārs –
radošuma avots”

No 3. novembra līdz 5. decembrim Ludzas novada pašvaldības ēkā
ir skatāma Latgales Centrālās Bibliotēkas ceļojošā fotoizstāde.

Izstāde ir tapusi projekta „Latgales reģiona publisko bibliotēku dar-
binieku konference „Pi gaismys olūta veļdzietīs nuoc…”” ietvaros.
Projekts tiek realizēts ar Latgales reģiona attīstības aģentūras, Valsts
Kultūrkapitāla fonda un A/S „Latvijas valsts meži” finansiālu atbalstu.

Izstādē iekļautie darbi tika atlasīti konkursa kārtībā. Latgales reģiona
publiskās bibliotēkas aktīvi atsaucās aicinājumam un iesūtīja savu fo-
togrāfisko skatījumu uz bibliotekāra profesijas radošajām izpausmēm.
Izstādē būs apskatāmi dažādu autoru darbi, kas tapuši vairākās Latgales
bibliotēkās.

Izstādes īpašā vērtība ir tās dažādība, jo katrs fotogrāfs piedāvā savu
individuālo redzējumu par bibliotekāra profesiju. Latgales biblio-
tekāri fotoizstādē ir attēloti gan ikdienas darbā, gan īpašos svētku
brīžos. Izstādes uzdevums ir celt bibliotekāru pašapziņu, stiprināt
profesionālo identitāti un piederības sajūtu, sniegt pozitīvas ener-
ģijas lādiņu un iedvesmot profesionālai izaugsmei. Turklāt izstādes
veidotāji cer, ka tā palīdzēs arī plašākai sabiedrībai ieraudzīt bib-
liotekāru kā radošu, garīgi piepildītu, iedvesmas bagātu kultūras dar-
binieku, kas savus profesionālos pienākumus veic ar aizrautību, sirds
degsmi un neizsīkstošu optimismu.

Informāciju sagatavoja LCB galvenā bibliotekāre Inga Gedžūne

„Mēs un mūsu sieva” Ludzā
29. novembrī plkst. 16:00 Rīgas teātra aktieri Ludzas Tautas nama

lielajā zālē skatītājiem piedāvās noskatīties nepārspējamo komēdija di-
vās daļās „Mēs un mūsu sieva”. 

Pasaules kārtība vīrietim ir tāda: sieva, savi bērni, sievas bērni, ko-
pīgie bērni, draudzene, mīļākā, otra sieva, paziņas un gultas biedre-
nes... Bieži vien sieva nezina neko, dažreiz zina, bet visi turpina dzī-
vot tālāk, jo tic tam, kas dara viņus laimīgus.

Kas notiek, ja sievai ir mīļākais, vīrs, otrs vīrs, kad viss ir sagriezts
ar kājām gaisā?

Kolumba cienīgi atklājumi, kaislību ugunis, dzīvi miroņi, neiedo-
mājami sižeta pavērsieni, pašnāvību mēģinājumi, divas ģībšanas, gan-
drīz kautiņš uz līdzenas vietas un laimīgas beigas…

Par aktrises Aīdas Ozoliņas spēlētās varones sirdi un vietu dzīvē cī-
nīsies latviešu teātru komiķi Jānis Kirmuška un Imants Vekmanis.

Biļetes 3 un 4 EUR vērtībā varēs iegādāties kasē no 26. novembra
plkst. 17:00 – 18:00 un izrādes dienā no plkst. 14:00.

Teātra cienītāji, mēs Jūs gaidīsim!

Ludzas Tautas nama direktore V. Razumovska

PASĀKUMI
11. novembrī Ludzas 2. vidusskolas lasītavā notiks grāmatu,

bukletu, zīmējumu izstāde „Lāčplēša diena”
11. novembrī plkst. 17:00 Ludzā notiks Lāčplēša dienai vel-

tīts lāpu gājiens. Pēc gājiena pilsētas centrālajā laukumā (pie pa-
švaldības ēkas) būs rekonstruēto ielu un laukuma svinīgā atklāšana.

12. novembrī plkst. 12:00 Ludzas pilsētas galvenajā biblio-
tēkā būs tikšanās ar rakstnieci Noru Ikstenu. 

13. novembrī plkst.14:00 Ludzas pilsētas ģimnāzijas I korpusa
zālē notiks konkurss „Mana dziesma” 7. – 12. klašu skolēniem
kopā ar Valsts robežsardzes koledžas kori un LPĢ jaukto kori.

14. novembrī Ludzas 2. vidusskolā notiks tematiskās klases
stundas pa klašu paralēlēm, veltītas Latvijas Republikas prok-
lamēšanas 96.gadadienai

14. novembrī plkst. 14: 00 Ludzas Novadpētniecības muze-
jā notiks fotoizstādes „Jāņa Gleizda mākslas aizsākumi” atklā-
šana. Izstāde veltīta mākslinieka 90 gadu jubilejai.

16. novembrī plkst. 15:00 Ludzas Tautas namā skanēs au-
tordziesmuas, kas veltītas Latvijai, Latgalei, Ludzai. Savas un
citu autoru dziesmas izpildīs dziedātāji no Daugavpils,
Rēzeknes, Zilupes un Ludzas.

18. novembrī plkst. 15:00 Ludzas Tautas namā svētku kon-
certs „Ar mīlestību Latvijai!”, kurā godināsim Ludzas novada
Goda pilsoni 2014 un konkursa Gada cilvēks 2014 uzvarētājus. 

18. novembrī plkst. 19:00 Isnaudas Tautas namā Latvijas Valsts
dzimšanas dienai veltīts pasākums „Ceļi mājās ved”

22. novembrī plkst.10:50 Ludzas novada Sporta skolā notiks
starpskolu sacensības 1.klašu skolēniem

29. novembrī 16.00 Rīgas teātra aktieri Ludzas Tautas nama
lielajā zālē skatītājiem piedāvās noskatīties nepārspējamo komēdija
divās daļās „Mēs un mūsu sieva”

1. decembrī plkst.9:00 Ludzas pilsētas ģimnāzijas II korpu-
sa zālē - Adventes vainagu iesvētīšana.

17. decembrī Ludzas pilsētas ģimnāzijā būs Ziemassvētku ie-
skaņas koncerts 1. – 4.klašu skolēnu izpildījumā

18. decembrī Ludzas pilsētas ģimnāzijā notiks mūzikla „Pasaka
par brīnumsvecīti” pirmizrāde 5. – 6. klašu skolēniem 

19.decembrī Ludzas pilsētas ģimnāzijā būs Labestības die-
na un Ziemassvētku ieskaņas mūzikls „Pasaka par brīnumsve-
cīti” 7. – 12.klasēm (I korpusa zālē)



2014. gada 10. novembris  Nr. 7  (55) Ludzas Novada Vçstis

8

Izdevējs: Ludzas novada pašvaldība
Reģistrācijas apliecība Nr. М 001168
Tirāža: 4000 eksemplāri
Atbildīgā par izdevumu: Svetlana Rimša
Tulkojumi: Tatjana Iļjina

Aicinām novada iedzīvotājus piedalīties avīzes veidošanā –
iesniegt aktuālu un interesantu informāciju par notikumiem,
faktiem un cilvēkiem!
Par publicētajiem faktiem un skaitļiem atbild rakstu autori.

Adrese: Raiņa ielā 16, Ludzā, LV-5701
Tālr.: 65707416; fakss: 65707402
E-pasts: prese@ludzaspils.lv
Maketēts un iespiests SIA „Latgales druka”

Sirds joprojām jaunas takas 
taujā,

Laimes putns vēl ir jānotver.
Jānotur tas cieši savā saujā
Šajā dzīves stāvākajā kraujā.

Ludzas novada pašvaldība
sveic visus novembra 
jubilārus, bet jo īpaši

Jāni Anču (Cirmas pag.)
Leokādiju Andžāni (Ludzā)
Vladislavu Buļu (Nirzas pag.) 
Staņislavu Burovecu (Ludzā) 
Olgu Dalibu (Briģu pag.)
Mihailu Dubrovski (Istras pag.) 
Apoloniju Gabrāni (Ludzā) 
Veroniku Gorbunovu (Ludzā)
Annu Jakušonoku (Briģu pag.) 
Olgu Jevdokimovu (Ludzā)

Ņinu Maksimovu (Ludzā) 
Broņislavu Mikuču (Ludzā) 
Antonu Mušku (Nirzas pag.) 
Nadeždu Palevsku (Ludzā)
Lidiju Parafeiniku (Istras pag.)
Francisku Petrovu (Ludzā) 
Evgeniju Prikuli (Ņukšu pag.)
Albīnu Randari (Ņukšu pag.)
Mariju Savicku (Ņukšu pag.) 
Feliciju Senkāni (Ludzā) 
Vladislavu Skruli (Ludzā) 
Jevģēniju Selicku (Cirmas pag.)
Leonu Spružu (Rundēnu pag.) 
Kuzmu Strogonovu (Ludzā)
Vasiliju Suško (Ludzā)
Veroniku Ševeli (Briģu pag.) 
Valeriju Špeļu (Ludzā) 
Antoņinu Tumoviču (Ludzā) 
Praskovju Varlamovu (Ludzā)

24. oktobra novakarē Ludzas Tautas nams bija mī-
lestības piesātināts. Uz sarīkojumu „Mīlēt – nozīmē
dzīvot!” pulcējās 5 zelta kāzu jubilāri, viņu bērni, maz-
bērni, radi, draugi, paziņas un novada vadība. Skaisti,
svinīgi, cēli. 

Kāzu maršam skanot, aplausu pavadīti, kā pirms
50 gadiem, zālē ienāca zelta kāzu jubilāri: Frančiska
un Jevģenijs Kondratjevi, Lilija un Mihails
Lebedevi, Ludmila un Nikolajs Karpovi, Valentīna
un Leonīds Jakovļevi, Veronika un Jānis Batņi. Vērojot
jaunos pārus, pārņēma neizsakāms prieks un lepnums,
ka pie mums pilsētā dzīvo cilvēki, kuri, neskatoties
ne uz kādām grūtībām, ir pratuši saglabāt savu mī-
lestību tik daudzu gadu garumā. Ar lielu pietāti un
mīlestību savus vecākus un vecve-
cākus vēroja meitas un dēli, mazbērni.

Tiešām ir no kā ņemt piemēru! Ne velti daudzi zel-
ta pāru bērni jau ir nosvinējuši sudraba kāzas! 

Vēlēsim veselību un izturību vēl diviem pāriem
– Stanislavai un Geronīmam Ruško, Valentīnai un
Olegam Kļeščenkoviem, kuri slimības dēļ sarīkoju-
mā nepiedalījās.

No sirds izsaku vissirsnīgāko paldies visiem zel-
ta kāzu pāriem par uzticēšanos, uzdrīkstēšanos, savu
noslēpumu atklāšanā un kopā būšanu. Mēs no sirds
centāmies, lai šie mirkļi, ar zelta pavedienu ierakstīti,
Jums atmiņā paliek ilgi, jo ilgi.

Mūžīgi Dievi lai dod Jums it visu, ko sirds vien
tik vēlas, tīkamu draugu un namu un piešķir Jums
saskaņu dzīvē! Pārāks un jaukāks nav bijis virs ze-
mes nekas, ja mīla valda starp vīru un sievu. Esiet
viens otram blakus ne tikai priekos un laimes brīžos,
bet arī ikdienas nastu nesiet kopā un sāpju kalnus pār-
kāpiet, viens otram piepalīdzot!

Dziļā pateicībā – 
Ludzas Tautas nama direktore V.Razumovska

SVEICAM!Nesaki man neko, paklusē,
ir vienkārši ļoti labi, ka tu
joprojām esi šai pasaulē! 

Aicinājums
Ludzas māmiņu klubs aicina māmiņas ar mazuļiem pievienoties mūsu

draudzīgajam pulkam. Tikšanās notiek 2 reizes nedēļa – trešdienās plkst.
18:00 un svētdienās plkst. 17:00 Ludzas internāta 2. kabinetā. Novembrī
plānoto tikšanās reižu tēmas: apsveikuma kartiņu meistarklase, iepa-
zīšanās ar „Garastāvokļa fabriku” un balonu ziedu veidošanas meistarklase,
mākslas nodarbības ar pašiem mazākajiem un daudz kas cits. 

Esiet informēti par klubā notiekošo – sekojiet aktuālai informā-
cijai mūsu lapā: http://www.draugiem.lv/mkludza/ vai sazinieties ar
mums: 26378908, 28761724.

Priecāsimies Jūs redzēt Māmiņu klubā!

***
Ludzas māmiņu klubs aicina uz fotoizstādi „Sasildīsim sirsniņas

Latvijai”, kas tiek organizēta par godu Latvijas valsts svētkiem. Izstādes
atklāšana 16.11.2014. plkst. 14:30 Ludzas Tautas nama mazajā zāle.
Izstāde būs apskatāma līdz 30.11.2014. Sasildīsim sirsniņas kopā!

Atļauj šodien saviem gadiem ziedēt
Kā ziedlapiņām, kuras saulē plaukst,
Atļauj šodien saviem gadiem skanēt
Kā melodijai, kura sirdī šalc.

/A.Āre/

Mīļi sveicam kolēģi Almiru Siliņu skaistajā dzīves un 
40 darba gadu jubilejā!

Lai katra diena prieka un veselības pilna!

Ludzas novada BJC kolēģi

Ik rītus acis bērzos izmazgāt
Un nevienu rūgtu domu nepielaist sev klāt.
Ar smaidu dzīvot un gadiem ilgi saredzēt
Sev dvēs’lē pavasari.

/L.Briedis/

Sveicam Janīnu Buli  skaistajā  dzīves jubilejā!
Isnaudas Tautas nama   pašdarbnieki un Biruta

Ir jaunība kā pavasaris
Kas ābeļziedos reibst un kaist.
Ja augļu pilni ābeļzari,
Tad arī rudens būs tev skaists!

Sirsnīgi sveicam Solvitu Kuzņecovu  skaistajā jubilejā!
Ticību, cerību un mīlestību vēl 

Isnaudas amatierteātra domubiedri

...un zeltains taurenis no tavas plaukstas
tik ilgi projām neaizlidot gribēs,
cik ilgi tu to vieglām rokām skarsi,
cik ilgi vieglu elpu uzrunāsi.
Tik ilgi, cik pats tu brīnums būsi,
tev acu plakstos zelta spāre sēdēs,
būs rasa vizoša, būs varavīksne koša,
un taurenis uz tavas plaukstas – drošs.

/M. Laukmane/

Sveicam Ināru Mikijansku – Jakupāni skaistajā dzīves jubilejā!

Isnaudas tautas nama pašdarbnieki un Biruta
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Получите ответы на важные вопросы в
прямом эфире ТВ

11 ноября в прямом эфире телеканала
Re:TV в 18:45 на Ваши вопросы ответит пред-
седатель Лудзенской краевой думы Алина
Генделе (Латгальская партия).

Интересующие Вас вопросы вы можете за-
дать во время прямого эфира по телефону 64622859, или до начала
передачи отправить их по электронной почте lrt.zinas@lrtv.lv или
prese@ludzaspils.lv. Внимание! Прямые эфиры Re:TV в настоящее
время доступны только абонентам наземного телевидения.

Каждый год 11 ноября, в день Лачплесиса, по всей
Латвии зажигается бесчисленное количество све-
чей в память о победе Латвийской национальной
армии над войсками Бермонта в 1919 году 11 но-
ября. Время, от дня провозглашения независимо-
сти Латвийской Республики до 11 ноября 1919 года,
было одним из самых сложных в истории Латвии,
когда было выиграно множество сражений ради об-
ретения независимости страны. По-прежнему счи-
таеся, что главными причинами победы были ге-
роизм и мужество Латвийских солдат Латвийской
национальной армии. Мы должны это помнить и
об этом рассказывать своим детям и внукам.

Жизнь продолжается, и в этот праздничный день
хочется еще раз сказать сердечное спасибо людям,
которые заботятся о нашем родном городе Лудза.
С каждым месяцем, днём, часом он раскрывается
как цветок, который все жители от всей души пы-
таются охранять. В день Лачплесиса, 11 ноября, при-
глашаем всех школьников, жителей города вместе
с яунсаргами и их инструктором Иваром
Новожиловым пройтись с факелами и пролить свет
на те улицы города, которые недавно были сданы
в эксплуатацию. Факельное шествие начнется в 17:00
от Лудзенской городской гимназии и пройдет по ули-
цам Сколас, Кр. Барона, Рекашева, Райня и завер-
шится на городской площади, где будем чествовать
и скажем спасибо людям, без рабочих рук, ума и муд-

рости которых эти проекты не были бы реализованы.
15 ноября в Лудзенском Народном доме соберутся

танцоры по спортивным танцам со всей Латвии.
Приходите, поддержите своих, порадуйте свое серд-
це детским и юношеским искусством танца!

16 ноября в 15:00 приглашаем вас посетить кон-
церт в Народном доме, чтобы послушать авторские
песни, посвященные Латвии, Латгалии и Лудзе. Свои
и чужие авторские песни исполнят исполнители из
Даугавпилса, Резекне, Зилупе и Лудзы.
И затем уже наступит 18 ноября, когда вся Латвия
будет праздновать день рождения своей страны.
Благодарим за работу руководителей и участников
местных народных коллективов, которые свое сво-
бодное время посвящают искусству, посещая ре-
петиции. В этом году праздничный концерт „С лю-
бовью к Латвии!” всем нам подарят артисты из Риги
вместе с Гунтисом Скрастинем. 

Приходите в 15:00 в Лудзенский Народный дом,
будем вместе на концерте, на котором поздравим
Почетного гражданина Лудзенского края, а также
будем чествовать человека Года 2014 во всех но-
минациях. 

Директор Лудзенского Народного дома
В.Разумовская

23 октября в Лудзе состоялось совещание по
разработке проектов в рамках Латгальской про-
граммы. В совещании приняло участие руко-
водство Лудзенского, Карсавского, Циблского и
Зилупского края, представители Латгальского ре-
гиона планирования, представители
Министерства защиты окружающей среды и ре-
гионального развития, ведущие специалисты са-
моуправлений.

В вводной части мероприятия председатель
Лудзенской краевой думы и директор депар-
тамента Региональной политики Министерства
охраны окружающей среды и регионального
развития Райвис Бремшмитс вручил Почетные
грамоты четырем предприятиям Лудзенского
края. Грамоту получили ИК „ZOVI” за вклад
в развитие предпринимательской деятельности
и создание новых услуг. За значительный вклад
в развитие сельского хозяйства и создание но-
вых рабочих мест благодарность получило ООО
„VINGA AGRO”, за развитие зерноводства и
за обхозяйствование сельскохозяйственных зе-
мель - ООО „LEMURI”. В свою очередь, ООО
„LUCIA” заслужило признание за вклад в раз-
витие туризма и популяризацию Лудзенского
края. 

Участники мероприятия обсудили идеи, ко-
торые планируют реализовать с помощью дей-
ствующей программы „Рост и занятость”.

(Продолжение на стр. 10)

Самоуправления планируют мероприятия по
развитию предпринимательской деятельности

Приглашаем на дискуссию!
Самоуправление Лудзенского края 27 ноября приглашает

жителей на дискуссию за Круглым столом. В этот раз по-
дискутируем на две темы.

- О проведённых работах ООО “Ludzas apsaimniekotājs”
по обхозяйствованию домов;

- Расчет расхода воды.
Дискуссия начнется в 17:30 по адресу улица Райня 16 А,

Лудза, в актовом зале на 1-ом этаже.

Сиротский суд Лудзенского края приглашает опекунов и
попечителей Лудзенского краевого самоуправления прийти
27 и 28 ноября 2014 года с 10:00 до 14:00 в Лудзенский го-
родской кинотеатр (по адресу: улица Сколас 26, Лудза), что-
бы подобрать для себя подходящую одежду, которую подго-
товили и прислали датские друзья из „Клуба Львов”. С собой
нужно взять удостоверение социальных гарантий ребенка или
решение о назначении опекунства.

Если в почтовом ящике нет 
„Вестей Лудзенского Края”

Жителей края, которые постоянно проживают в Лудзе, но в
свой почтовый ящик не получают информативное издание
Лудзенского краевого самоуправления „Ludzas Novada Vēstis”
(„Вести Лудзенского Края”), просим об этом сообщать специа-
листу по связям с общественностью Светлане Римше, позвонив
по телефону 65707416 или 65707400.

Издание можно читать также в электронном виде на домаш-
ней странице www.ludza.lv.

Следующий номер газеты выйдет в декабре этого года.

Чтобы более рационально использовать рабочее время
и время отдыха, в учреждениях и подразделениях

Лудзенского краевого самоуправления – рабочий день
17 ноября 2014 года с понедельника переносится на

субботу 22 ноября 2014 года.

Отпразднуем вместе 
праздник Латвии!

Поздравляем Вас с Днём Лачплесиса и Днём провозглашения независимости Латвийской Республики!
Мы, все вместе и каждый по отдельности в ответе за будущее нашей страны. Желаем всем в сердце, 

в мыслях и поступках проявить патриотизм к своей стране – Латвии!
От лица Лудзенской краевой думы и депутатов – 

председатель думы Алина Генделе
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Заместитель председателя Лудзенской краевой
думы по вопросам развития Айварс Мейкшанс
ознакомил присутствующих с проектами, которые
планируется подать в Министерство охраны окру-
жающей среды и регионального развития для по-
лучения финансовой поддержки.

В Лудзенском крае планируется реализовать ряд
мероприятий по содействию развития предпри-
нимательства, в первую очередь приведение в по-
рядок индустриальных зон и ремонт улиц.
Например, планируется обновить дорожное по-
крытие и освещение улиц Латгалес шкерсиелас

и Оду, реконструировать мост через речку Гарбари.
Для успешного создания сети домашних про-
изводителей, в Лудзе планируется оборудовать по-
мещение для дегустации и реализации продук-
ции. Для нужд производства планируется осу-
ществить реновацию и обновление зданий. В
Циблском, Зилупском и Карсавском крае будут реа-
лизованы аналогичные проекты.

Планируемые идеи были обсуждены в ходе ра-
бочей дискуссии. В роли экспертов в ходе об-
суждения выступили старший эксперт отдела
Программы Инвестиционной политики депар-
тамента Министерства защиты окружающей сре-
ды и регионального развития Ритварс Тимерманис
и директор департамента региональной полити-
ки Райвис Бремшмитс. Представители мини-
стерства напомнили участникам совещания о усло-
виях КМ по получению поддержки, помогли оце-
нить соответствие запланированных проектов.

Специалист по связям с общественностью 
Светлана Римша

Становится темно, но здание которое вы ище-
те, как не было, так и нет. Вы начинаете думать,
что оно может быть снесено, окутано дымом из
трубы, или, что вы находитесь не в той части го-
рода. И все это только потому, что табличка с на-
званием дома или номером заржавела в местах
крепления и упала, или не отражает свет.
Следовательно, прочитать информацию на таб-
личке в темное время суток становится сложно.
Можно сказать, что прогулка на свежем воздухе
не приносит никакого вреда, а если дом не уда-
ется найти почтальонам, скорой помощи или по-
лиции? Поэтому важно, чтобы была табличка с
названием и номером дома, кроме того, была хо-
рошо заметна.

Обязательные правила „Порядок размещения
домовых номерных знаков, адресных табличек
улиц и площадей в Лудзенском крае” устанав-
ливают, что на зданиях должны быть указаны их
номера или названия. В правилах четко описан
внешний вид пластинок, но владельцы не всегда
знают все нюансы, и поэтому заказывают не-
правильный размер или цвет таблички. И за это
им уже грозит штраф. Что посоветовать? Первая
рекомендация: можно выбрать известных и опыт-
ных производителей. Лудзенское краевое само-
управление успешно сотрудничает с ООО
„LATSIGN”. Фирма предлагает широкий спектр
уже упомянутых уличных табличек, а также раз-
личных информационных знаков и указателей.

Доверив изготовление табличек с номером или
названием ООО„LATSIGN”, не надо будет му-
читься с выбором цвета, размера, шрифта и т.п.,
потому что сотрудники компании, знакомы с раз-
работанными стандартами самоуправления,
останется только назвать адрес. Речь, конечно, не
только об уличных табличках. Обязательным тре-

бованием яв-
ляется также
размещение
предупреж-
дающих зна-
ков, если во
дворе нахо-
дится собака. Так же, у самих владельцев может
возникнуть необходимость разместить различные
указатели или предупредить окружающих, на-
пример о том, что на территорию въезд запрещен,
или что она находится в частной собственности.

Второй важнейший вопрос - это качество.
Выбирая для своего дома или предприятия „ви-
зитную карточку”, важно продумать на несколь-
ко шагов вперед. Не заржавеет ли она? Не отва-
лится ли со временем? На запылится? В
ООО„LATSIGN” таблички изготавливаются из
алюминия, поэтому их внешний вид будет оста-
ваться неизменным в течение многих лет.
Благодаря форме, они идеально прилегают к сте-
не, не повреждая штукатурку и не собирая грязь
с улицы. Кроме того, в отличие от более дешевых
изделий, их поверхность является лакированной
и светоотражающей. Таким образом ваш номер
дома или название улицы будет видно и в темное
время суток. 

Стоимость товаров и услуг можно узнать на
сайте компании www.latsignveikals.lv или просто
позвонив по телефону 67607095. Но, если все-таки
нужен какой-то более дешевый вариант (напри-
мер, знак „Частная собственность” на лесной до-
роге, где никто за ним не присмотрит), можно при-
обрести и простые пластиковые таблички.

В любом случае главное заключается в том, что-
бы все, кому это необходимо, могли Вас найти,
а тем, кому у Вас нечего искать, получили свое-
временную информацию.

Успеет ли доктор вовремя?

Решения принятые
Лудзенской краевой думой

23 октября в Лудзенской краевой думе на заседании был рас-
смотрен 41 вопрос.

Депутаты приняли решения об определении площади и границ
земельных участков; о разделении земельного участка и присвоении
названия недвижимому имуществу; о присвоении прав аренды и
заключении договора на аренду. Были утверждены результаты аук-
циона недвижимого и движимого имущества, утверждены пра-
вила аукциона, начальная и окончательная цена.

Утверждены изменения в бюджете самоуправления и в про-
грамме автодорог на 2014 год. В новой редакции было утверждено
положение Лудзенской городской гимназии.

Дума приняла решения:
- предоставить бесплатные обеды и бесплатное питание в

интернате 1-ой школьнице;
- в бесспорном порядке взыскать долг по налогу на

недвижимое имущество и просроченный процент с 36-ти человек.
- списать с баланса самоуправления долгосрочные инвестиции

- техническую документацию, а также погасить задолженности
дебиторов, списав с баланса самоуправления бюджетные выпла-
ты 2014 года;

- провести обхозяйствование неарендованых квартир и поте-
ри тепла циркуляции воды во внутренних сетях;

- передать право управления обществу владельцев квартир „Наш
дом 106” жилые дома по улице Латгалес 106 в Лудзе;

- утвердить положения „О учете расходов репрезентаций и по-
рядок списания”;

- ликвидировать учреждение самоуправления „Строительное
управление Лудзенского края”. С 1 декабря строительное управ-
ление будет продолжать свою деятельность как отдел само-
управления. В связи с этим были внесены изменения и в
„Положение Лудзенского краевого самоуправления”.

Депутаты приняли решение с 1 ноября этого года определить чис-
ленный состав сиротского суда Лудзенского края: председатель си-
ротского суда, его заместитель и 10 членов сиротского суда. Был
принят устав сиротского суда в новой редакции и членом сиротского
суда назначен на пять лет с 1 ноября этого года Фридийс Бокишс.

На информационной части заседания председатель думы со-
общила депутатам об исполнении бюджета самоуправления. Алина
Генделе оповестила, что в этом году доходы бюджета в период до
01.10.2014 эквивалентны доходам бюджета прошлого года в пе-
риод времени до 01.10.2013. Доходы бюджета самоуправления со-
ставляют 9 642 901 ЕВРО, выполнение от годового плана - 77,54
%. Председатель проинформировала о налоговых доходах (по-
доходный налог с населения, налог на недвижимость, налог на азарт-
ные игры, налог на отдельные товары и виды услуг), платных услу-
гах и других доходах. А.Генделе отметила, что активно взыски-
ваются долги за коммунальные услуги, и умелое управление зай-
мом дали экономию в размере 58 000 ЕВРО.

5 ноября на внеочередном заседании Лудзенская краевая дума
рассмотрела в рабочем порядке 8 вопросов. 

Депутаты приняли решения об утверждении проекта землеу-
стройства, о присвоении названия и адреса недвижимому иму-
ществу, о присвоении прав аренды и заключении договора на арен-
ду, а также о признании земельной еденицы принадлежащей
Лудзенскому краевому самоуправлению.

Дума приняла решение:
- перенять в собственность самоуправления недвижимое иму-

щество - квартиру по улице Латгалес 51-29 в Лудзе;
- утвердить в новом составе комиссию по Закупкам Лудзенского

края;
- За многолетнюю профессиональную деятельность и значи-

тельный вклад в здравоохранение, за высокое моральное и эти-
ческое отношение к пациентам, присвоить звание „Почетный граж-
данин Лудзенского края” врачу интернисту ООО „Лудзенского ме-
дицинского центра” Дагне Одиняй. 

Светлана Римша,
специалист по связям с общественностью

Самоуправления планируют мероприятия по
развитию предпринимательской деятельности

О разовом пособии
многодетным семьям

В декабре 2014 года будет выделено разовое пособие многодетным
семьям, в которых на момент выплаты пособия воспитывают 3-
ех и более несовершеннолетних детей, в размере 29 евро за каж-
дого ребенка. Пособие для многодетных семей будет выделено без
оценки персональных доходов и материального положения, для его
получения необходимо подать письменное заявление в Социальную
службу Лудзенского края до 16 декабря 2014 года. 

Информация участникам
ликвидации последствий на

Чернобыльской АЭС 

Задекларированным жителям на административной террито-
рии Лудзенского края участникам ликвидации последствий на
Чернобыльской АЭС будет выплачено разовое пособие в разме-
ре 30 евро в кассе Лудзенского краевого самоуправления и во-
лостных управлениях с 17.12.2014 по 19.12.2014, предъявив до-
кумент удостоверяющий личность.

ÑÎÖÈÀËÜÍÀß ÑËÓÆÁÀ ÈÍÔÎÐÌÈÐÓÅÒ

Лудзенское краевое самоуправление 9 октяб-
ря 2014 года заключило соглашение с
Государственным агентством регионального раз-
вития о реализации проекта „Развитие публичных
пунктов доступа к интернету в Лудзенском крае” 

(№ 3DP/3.2.2.2.0/14/IPIA/VRAA/044/020)
Сегодня в Лудзенском крае не в полной мере удов-
летворена потребность в бесплатных интернет-
услугах. Информационные и коммуникационные
технологии очень быстро меняются, устаревают,
и для получения более качественных услуг не-
обходимы постоянные улучшения.

Цель проекта - повысить возможность досту-
па к интернету большего числа жителей, туристов
и гостей края. Обеспечить доступ к публичной
информации и электронным услугам само-
управлений и коммерческих организаций, в це-
лях вовлечения населения в социальные, эконо-
мические и культурные процессы, тем самым,
улучшая качество жизни населения.

В результате реализации проекта будет создан
один новый публичный пункт доступа к интер-
нету (ППДИ) в здании Лудзенского краевого са-
моуправления и 5 новых ППДИ на территории во-
лостей края (в Бригском, Нирзском, Нюкшском,

Пуренском и Цирмском волостном управлении),
а также будет усовершенствован существующий
ППДИ в ТИЦ Лудзенского края и в управлении
Рунденской волости, где в настоящее время уже
доступен бесплатный, беспроводной интернет.

После реализации проекта у жителей края бу-
дет возможность бесплатно использовать каче-
ственный и бесперебойный доступ к интернету
на каждой территориальной единице края где бу-
дет создан новый ППДИ. Доступ к компьютер-
ной технике будет доступен восемь часов в день
(руководствуясь соответствующим рабочим вре-
менем учреждения). Подключиться к беспро-
водному интернету можно будет в любое время,
24 часа в сутки. В новых публичных пунктах до-
ступа к интернету при использовании много-
функционального оборудования у населения бу-
дет возможность получить услуги печати, копи-
рования и сканирования документов.
Проект реализуется с 9 октября 2014 года до 8
апреля 2015 года. Общие обоснованные расходы
на проект составляют 50 836,00 EВРО, в том чис-
ле софинансирование Европейскиго фонда ре-
гионального развития (ERAF) - 43 209,75 EВРО
(85%), дотация из государственного бюджета - 1
525,08 EВРО (3%) и финансирование само-
управления - 6 101,17 EВРО (12%).

Руководитель проекта Илона Римша

Развитие публичных пунктов доступа
к интернету в Лудзенском крае
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Вот уже в течение многих лет
лудзенцев интересует вопрос
„Каковы были истоки появления
Лудзы? Ответы ищут по-преж-
нему и точные ответы на этот во-
прос мы получим в будущем.
Однако, на протяжении 2-ух по-
следних лет у жителей города
Лудзы и гостей города была воз-
можность стать свидетелями
разнообразных, исследователь-
ских работ на Лудзенской за-
мковой горе, на Лудзенской цер-
ковной горе и окрестностях.
Результаты этой большой рабо-
ты, проведенной в рамках про-
екта самоуправления, были
представлены на научной кон-
ференции в Лудзенском
Краеведческом музее 31 октяб-
ря 2014 года.

Конференция состоялась бла-
годаря Эстонско-Латвийско-
Российской программе транс-
граничного сотрудничества
Европейского инструмента доб-
рососедства и партнерства 2007-
2013 года, в рамках финанси-
руемого проекта ”Археология,
власть, общество: сотрудниче-
ство в целях сохранения архео-
логического наследия(AAC)”
№ ESTLATRUS/2.2/ELRI-
191/2011/22 , в ней приняли уча-
стие 42 человека. Темой кон-
ференции была „Новые идеи по
обживанию берега Лудзенского
озера/возможности примене-
ния новых методов в археоло-
гии”. Докладчики делились
опытом о проведенных иссле-
дованиях и знаниями по вопро-
сам истории города.

Чтобы вмешательство в ис-
торические памятники было
оправданным и максимально
щадящим и с наибольшим ко-
личеством полученной инфор-
мации, перед раскопками были
применены методы неразру-
шающего исследования, чтобы
получить точную информацию,
где и как лучше проводить рас-
копки. Применялись различные
интересные научные методы:
аэрофотосъемка, сканирование
с помощью магнитомера и гео-
радара, изучение теоретиче-
ских документов и свидетельств,
а также известные широкой об-
щественности - археологически
раскопки. Участие в работе при-
няли как ученые из Латвии, так
и Лудзенские партнеры - ис-
следователи из Гамбургского
университета.

Один из методов был аэро-
фотосъемка и ее провел доктор
истории, хабилитированный
доктор искусствоведения, про-
фессор Латвийской академии
Культуры Юрис Таливалдис –
Уртанс. Вместе с отцом они
внесли неоценимый вклад в ис-
следование древней истории на-
шего края. Фотографии с воз-
духа дают возможность более
точно определить места, которые
стоит изучать углубленно.
Теперь у нас есть информация
о возможных местах заселения
вдоль побережья Большого
Лудзенского озера, и ясно, что
места проживания людей не-
однократно менялись в течение
нескольких сотен лет. По на-
блюдениям Юриса Уртана, еще
до нашей эры местами прожи-
вания были, как замковая гора,
так замковые горы, которые на-
ходились дальше, а также места
вдоль и вокруг озер, об этом сви-
детельствуют доказательства,
полученные в ходе раскопок.
Один вывод для многих был не-
ожиданным, даже шокирую-
щим: возможно самая древняя
Лудза находилась совсем в дру-
гом месте! В каком - поэтому
нужно продолжать искать и ис-
следовать, как новых, так и по-
лученных в ходе работ свиде-
тельств. Но, как заявляет
Ю.Уртанс, что берег Большого
Лудзенского озера безусловно
был густо заселен задолго до
строительства Лудзенского за-
мка, начиная с каменного века

там должны быть найдены сле-
ды древних, латгальских горо-
дов.

Доктор истории, профессор
Гамбургского Университета, ру-
ководитель Археологического
Института Франк Андрашко с
командой, в рамках проекта про-
вели обследование объекта с по-
мощью современных техноло-
гий - с помощью магнитомера и
георадара, эти методы позво-
ляют изучить археологические
объекты, не разрушая их. Но
оборудование имеет свой ресурс,
и каждый аппарат показывает
свои детали, достигая до раз-
личной глубины, помогает рас-
крыть подземные тайны, но без
изображений. Чтобы получить
более точные данные, и вместе
с тем исторические факты - не-
обходимы раскопки.

Руководил археологическими
раскопками, в рамках проекта,
специалист Латвийского музея
истории, молодой археолог,
доктор истории Артурс Томсонс.
Чтобы сберечь памятник, после
обработки первичных исследо-
ваний и полученных данных, ар-
хеолог решил сделать раскопки
небольшого размера для тести-
рования на замковой горе, и по
одному возле Католической
церкви и замковой горе
Юриздикас, дополнительно ис-
следуя почву методом зондиро-
вания для получения дополни-
тельных данных. Как и ожида-
лось, во время раскопок был по-
лучен большой объем ископае-
мых материалов: как неоргани-
ческих, например - кости, руч-
ки из кости, кремень, польские
и русские денежные единицы,
патроны, много керамики, плит-
ки, осколки стекла, так и орга-
нических - в основном кости жи-
вотных, рыб, чешуйки и др., это
свидетельствует о поселении в
период с 14 по 17 век. Все ма-
териалы еще должны быть
тщательно обработаны и из-
учены. Перед началом работ
была выдвинутая гипотеза о су-
ществовании поселения древних
латгалов на Лудзенской горе или
на Церковной горе, однако уче-
ный не спешит это подтвер-
ждать. Люди здесь жили, но был
ли здесь древний латгальский за-
мок - прямого подтверждения
нет. Полученные материалы
свидетельствуют о том, что наш
замок был заселен с 14-го века
и на протяжении многих веков,
сожжен и разрушен, фасады
строений были уничтожены, и
несколько раз строились заново.
О конкретных датах можно бу-
дет говорить только после тща-
тельного анализа всех полу-
ченных данных, изучение кото-
рых может занять длительное
время. Полученная коллекция
свидетельств будет передана му-
зею, с которой смогут ознако-
миться все желающие. Археолог
поблагодарил всех за помощь, в
том числе работников музея за
работу на раскопках.

На конференции каждый вы-
ступающий подчеркнул, как
важно для истории и археологии
сохранение памятников истории.
Если мы разорим одно древнее
городище, древнее кладбище
или другие ценные места с древ-
ними предметами, никто никогда
не сможет сказать, кто здесь жил,
чем занимался, это как вырван-
ные страницы из нашей собст-
венной книги истории. Поэтому
на конференции Государст -
венной инспекции по защите па-
мятников культуры и
Археологии руководитель отдела
истории Сандра Зирне говори-
ла о своем видении суще-
ствующих памятников и их клас-
сификации, а главное, подняла
вопрос о необходимости защи-
ты этих объектов от жадный ван-
далов, которые не только раз-
рушают памятники, уничтожая
возможность когда-нибудь
узнать свои корни, но и продают
в частные коллекций наши на-
циональные сокровища.

C.Зирне подчеркнула, что в
последнее время были приняты
поправки к Закону „Об охране
памятников культуры”, которые
определяют „...Обнаруженные
археологические объекты в зем-

ле, над землей или в воде (да-
тируемые до 17 столетия в том
числе) принадлежат государст-
ву, и должны храниться в госу-
дарственных музеях” (7.пункт).
Это вселяет надежду на то, что
вандалы будут наказаны. Однако
главное, как подчеркнула гос-
пожа Зирне, нужно просвещать
людей о том, что это наше на-
следие, наша история и ничего
назад уже не вернуть. Давайте
будем честными к себе и окру-
жающим, не разрушим сами и не
дадим другим коверкать нашу
историю, потому что так много
вопросов, на которые мы хотим
найти ответы о своей истории и
истории города. Без корней - нет
будущего

Ученым есть и будет что ис-
следовать, о чем думать и спо-
рить еще на много лет вперед.
Ясно, что Лудза и ее окрестно-
сти богаты историческими сви-
детельствами, которые могут
рассказать о наших предках,
длинной и могучей жизни края,
но понятно, что исследования и
научные работы требуют боль-
ших инвестиций. На конферен-
ции основным вопросом была
тема: „Использование археоло-
гического наследия в развитии
края” - как мы можем извлечь
выгоду, развивая наш край, ис-
пользуя наш исторический по-
тенциал. Доктор истории, про-
фессор Гамбургского универ-
ситета Археологического
Института Франк Андрашко во
второй части конференции рас-
сказал о своем опыте участия в
различных проектах именно в
этом вопросе. Он вместе с уче-
ными, историками, людьми ту-
ризма и другими специалиста-
ми разрабатывает различные
концепции по использованию
исторического потенциала в
туризме и развитии края, как за-
ставить работать сегодняшний
день и в будущем. Решения раз-
ные - музеи, археологические
парки, туристические объекты,
проведение встреч, создание
школы практической археологии
и другие захватывающие воз-
можности. В германии есть не-
сколько реконструированных
древних кельтских деревень, ко-
торые работают как школы, дет-
ские площадки, места для от-
дыха, семейные парки.

Самая интересная возмож-
ность-это научный туризм. В
мире очень много людей разного
возраста, которых интересует ис-
тория и они с удовольствием
узнавали бы что - то новое: по-
наблюдать за исследованиями,
поучаствовать мероприятиях.
Они готовы платить за такую
возможность большие деньги.
Ф.Андрашко подчеркнул не-
обходимость межпрофессио-
нального сотрудничества, в та-
кого рода проектах, где тема рас-
сматривается с различных точек
зрения и разработано несколь-
ко возможных идей по объеди-
нению экономических, научных,
природоохранных и социальных
целей. Ученый был рад заинте-
ресованности лудзенцев и их
любви к своему городу. Он вы-
разил уверенность в том, что нам
необходимы многочисленные
исследования и готов сотруд-
ничать с Лудзой и в будущем. 

Проект стремительно подхо-
дит к концу, и ясно, что не-
обходимы дополнительные на-
учные исследования: о том где
же на самом деле началась
Лудза,о том какую информацию
несут в себе находки, о воз-
можных видах туризма, о со-
хранении и защите нашего ис-
торического наследия. Пусть у
нас все получится и мы найдем
лучший путь, чтобы свое бога-
тое историческиое наследием
нести в будущее!

Авторы текста:
Татьяна Юшкане,

Лига Кондрате

Научная конференция в
Лудзенском Краеведческом музее

Лудзенскпя художественная
школа имени Ю.Сойкана в

новом облике
Осенью прошлого года начался

длинный рассказ о ремонте в Лудзенской
художественной школе, когда именно на
Рождество был завершен ремонт на вто-
ром этаже школы. В этом году, перед го-
сударственными праздниками, был за-
вершен ремонт на первом этаже и ре-
монт крыльца в Лудзенской художе-

ственной школе имени Ю.Сойкана.
Ремонтные работы в школе состоялись благодаря программе транс-

граничного сотрудничества Латвии, Литвы, Белоруссии, реализуемой
в рамках Европейского инструмента добрососедства и партнерства
в рамках проекта «Улучшение условий обучения ради сохранения ху-
дожественного наследия в рамках латвийско-белорусского сотруд-
ничества/ Виртуальная реальность (LLB-2-244)». В начале ремонт пла-
нировалось провести только на втором этаже, но благодаря сэко-
номленным средствам в рамках проекта, была получена возможность
отремонтировать и первый этаж школы. Был проведен конкурс по за-
купке, который выиграла строительная фирма „Latreko” из Резекне. 

На первом этаже были отремонтированы несколько кабинетов,
заменена старая электропроводка, противопожарная система, заменены
двери, положены новые полы, отремонтированы стены и многое дру-
гое. На первом этаже в технический проект был включен также ре-
монт крыльца и устройство приспособления для людей с особыми
потребностями – строительство пандуса для въезда. 

Работы проходили не так гладко, как этого хотелось бы, но зато
сейчас воспитанники художественной школы и педагоги могут пло-
дотворно работать в обновленных помещениях. Интерьер школы соз-
давали сами педагоги школы. На первом этаже выдержан деловой
тон, это сразу успокаивает и настраивает на работу, в свою очередь
на втором этаже яркие и жизнерадостные цвета дают заряд и энер-
гию для творчества.

Лудзенское краевое самоуправление выражает глубокую бла-
годарность воспитанникам и их родителям Лудзенской худо-
жественной школы им. Ю. Сойкана за понимание и сотрудни-
чество и желает успехов в работе и учебе!

Руководитель проекта Татьяна Юшкане

В Лудзенской Римско-католической церкви

18 ноября, в день государственного праздника в 11:00 - Св. Месса
в Лудзенской Римско-католической церкви.

***
Время богослужений в Лудзенской Римско-католической церкви
Воскресенье в 9:00 и в 11:00
Понедельник, среда, пятница и суббота в 8:00
Вторник и четверг в 18:00
***
Мероприятия в приходе Лудзенской Римско-католической церкви
По вторникам в 16:30 или по воскресеньям после Св. Мессы в 9:00

– повседневные реколлекции. Встреча в небольших молебных группах,
с целью углубить свой духовный жизненный опыт и научиться объединять
веру с повседневной жизнью.

По средам в 9:00 – кружок чтения Святого Писания.
Каждую вторую пятницу в 17:30 Маленькая академия– тематиче-

ские встречи, лекции для взрослых. Осенний цикл: Жизнь после смер-
ти. Лекции будут проходить 14 ноября, 28 ноября и 12 декабря.

По субботам с 11:00 до 13:00 – детская «Церковная школа», пред-
усмотрена для детей в возрасте 5-10 лет.

По воскресеньям в 9:45 – подготовка детей к I Св.Камунии. Возраст
10-12 лет.

По воскресеньям в 12:15 – подготовительные встречи к
Сакраментальному таинству для подростков и молодежи.

По воскресеньям после Св. Месса в 11:00 – занятия для взрослых
по чтению катехизиса Католической церкви.

Начался сезон олимпиад по
учебным предметам

24 октября прошла первая 2014/2015 учебного года олимпиа-
да по учебным предметам. Уже традиционно эта была олимпиа-
да по латышскому языку для учеников 7-х – 8-х классов (для школ,
реализующих программу образования национальных меньшинств,
где латышский язык изучают, как государственный).

Олимпиада собрала 15 учеников из трех школ: 9-ть учеников
из Лудзенской 2-й средней школы, 1-а ученица из Истринской сред-
ней школы, 5-ть учащихся из Зилупской средней школы.

Лучшие результаты воспитанников школ Лудзенского края сле-
дующие: похвальную грамоту получили: Мария Струкова, Ника
Стеймакова, Андрей Волков и Лука Светлов (все ученики 8 клас-
са Лудзенской 2-й средней школы). Этих учеников к олимпиаде
подготовила Диана Сергейцева, учительница Лудзенской 2-й сред-
ней школы по латышскому языку и литературе. 

Вот некоторые фрагменты из творческих работ школьников с
девизом „Жить в Латвии - это интересно”.

Вероника Островская из Истринской средней школы: „У Латвии
есть достижения в спорте. В этом году на зимней олимпиаде удач-
но стартовали хоккеисты и скелетонисты из Латвии. Я была очень
горда за нашу страну”. Саманта Миченко из Лудзенской 2-й сред-
ней школы: „Латвия - это яркая страна, дружелюбная и самая ин-
тересная!... Мы с друзьями будем жить в Латвии – выучимся, по-
лучим работу, и все будут счастливы!”

Иоланта Строгонова,методист образования в отделе
управление образования, культуры и спорта

Â ÏÐÈÕÎÄÀÕ ËÓÄÇÅÍÑÊÎÃÎ ÊÐÀß
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Чтобы ознакомится с работой
самоуправлений соседних стран,
а также получить дополнитель-
ный опыт, вдохновение и новые
идеи для совместной реализации
проектов, программа сотрудни-
чества приграничных стран
Латвии - Литвы – Белоруссии, в
софинансировании которой при-
нимает участие Европейский
Союз, в рамках проекта
“TREŠAIS SOLIS” (LLB-1-083)
успешно реализован взаимный
обмен опытом.

Для совместного будущего
планирования и для долгосроч-
ного социально-экономического
развития приграничных терри-
торий Латвии, Литвы и
Белоруссии специалисты само-
управлений приняли участие в
программе стажировок, ознако-
мились с работой самоуправле-
ний соседних стран, для дости-
жения цели по ускорению раз-
работки двусторонних и трех-
сторонних проектов, а также для
увеличения объёмы и качества со-
вместно проводимых мероприя-
тий. В ходе стажировки участ-
ники программы встречались со
специалистами, посещали со-
циальные, медицинских учреж-
дения и объекты культурного на-
следия в самоуправлениях
Латвии, Литвы и Белоруссии.

Самоуправление каждой стра-
ны делилось своим опытом, по-
казывая удачные проекты, а
также рассказывали о проблемах
и их решениях. Своими мысля-
ми о стажировке в городах
Республики Беларусь - в Браславе,
Поставы, Глубоком и в
Новополоцке, которая проходила
с  21 по 24 января 2014 года, по-
делилась руководитель проекта
Лудзенского краевого само-
управления Илона Римша: “При
посещении районных центров
ознакомились с сотрудничеством
учреждений культуры, образова-
ния, спорта, медицины, социаль-
ного обслуживания, находящи-
мися на этой территории про-
изводственных предприятий и
предприятий пищевой промыш-
ленности - как государственных,
так и частных, в результате чего
учебные, культурные или  другие
учреждения в дополнение к гос.
средствам привлекают внебюд-
жетные средства, что не харак-
терно для Латвии, поэтому это
удивило и заинтересовало.

Например, средняя школа №
1 в Глубоком с помощью мест-
ного комбината по переработке
мяса летом выращивает зерно-
вые, позже их реализует и полу-
чает дополнительные средства,
которые использует по своему
усмотрению. Кроме того, в шко-
ле есть также цех по переработ-
ке мяса, где из предоставленно-
го комбинатом мяса готовятся по-

луфабрикаты для всех городских
образовательных учреждений.
Похожая модель сотрудниче-
ства работает практически во
всех учреждениях, но особенно
удивил мебельный центр города
Поставы. Компания, основной
сферой деятельности которой яв-
ляется изготовление деревянных
окон и дверей на экспорт, созда-
ла и содержит на свои средства
футбольную академию. Все уви-
денное и различное наводит на
«свежие мысли» и новые идеи!”

Оценка депутата Карсавской
краевой думы Виктора
Индричана: “Я участвовал в про-
грамме стажировки в Белоруссии
со 2 июля по 5 июля 2014 года.
Посетив Росонский район и го-
род Глубокое, ознакомился с
предпринимательской деятель-
ностью, учреждениями образо-
вания, сельским туризмом и ра-
ботой самоуправления. Особое
внимание привлекла ухоженная
среда, организация социального
обслуживания в самоуправлении
и своеобразное оформление
учебных заведений. Состоялись
переговоры с представителями
Белорусского Еврорегиона
«Озёрный край» о сотрудниче-
стве в области профессиональ-
ного образования. Самым ярким
моментом стажировки было
празднование мероприятия, по-
свящённое 600-летию города
Глубокое и встречи с предста-
вителями разных стран. В моей
работе, безусловно, будут по-
лезны полученные личные кон-
такты и информация о возмож-
ности сотрудничества с само-
управлениями других стран.”

Беларусская делегация посе-
тила Латвию уже в декабре 2013
года и была первой из всего цик-
ла программы запланирован-
ных визитов по обмену опытом,
следуя которой представители
Латвии и Литвы посетили
Белоруссию. В Латвии и Литве
гостили представители различ-
ных сфер из Белорусских рай-
онов: Браславы, Росоны,
Глубокого и Новополоцка. 

Координатор проекта в
Беларусии – Михаил Орехов, под-
черкнул, что главная цель про-
граммы – способствовать соци-
ально-экономическому разви-
тию, в самоуправлений трех при-
граничных странах один из спо-
собов обмена опытом была ста-
жировка. Во время стажировки
были созданы небольшие деле-
гации, которые по возможности
посетили, как можно больше са-
моуправлений соответствующих
стран, осваивая хорошие при-
меры практики, и сравнивая ме-
тоды работы самоуправлений.

Каждый участник программы
положительно оценил обмен

опытом и освоение новых идей.
Планировщик Департамента
пространственного развития
Даугавпилсской городской думы
Хелена Трошимова: „Оценка
программы стажировки являет-
ся положительной, всё было ка-
чественно спланировано и орга-
низовано. За короткий период
времени мы смогли освоить и по-
нять работу самоуправления
Республики Беларусь в террито-
риальном развитии и планиро-
вании, наладить новые контакты
и определить общие потенци-
альные идеи по проектам, учи-
тывая пожелания и потребности,
как в Латвииских, так и
Белорусских городах. На мой
взгляд, программа стажировки
была ценна и полезна всем спе-
циалистам, так как это позволи-
ло идентифицировать и понять
потребности партнера по со-
трудничеству с новой точки
зрения и заставило задуматься о
серьезных вещах. Самое главное
– стажировка помогда найти ре-

шения в разных новых идеях.”
Самоуправления

Даугавпилсского, Краславского,
Прейльского, Аглонского,
Резекненского и Лудзенских
краев ознакомили своих гостей с
существенной информации о
крае. В свою очередь специали-
сты самоуправления покозали и
расказали о реализуемых и пла-
нируемых проектах в различных
областях, культурной и тури-
стической жизни.

Также и в Литве проходила
международная, четырёхдневная
программа стажировки специа-
листов. 

Каждую страну представляли
специалисты развития и плани-
рования, руководители проектов
и специалисты по общественным
отношениям из Балвского,
Краславского, Даугавпилского,
Аглонского, Карсавского,
Риебиньского, Резекненского и
Вилянского края.

В рамках программы стажи-
ровки участники посетили не-
сколько самоуправлений Литвы
- Зарасай, Висагинас, Швенченис,
Утену, Аникшчяй и др., где встре-
тились со специалистами разви-
тия и специалистами по при-
влечению инвестиций, осмотре-
ли самые значимые достопри-
мечательности самоуправлений.
Участники обсудили общие воз-
можности сотрудничества, по-
делились опытом и идеями.

„Приграничные самоуправ-
ления в Латвии и Литве похожи,
следовательно, у нас есть общие
интересы в социально-экономи-
ческом развитии. Самоуправ -
ление Краславского края в на-
стоящее время тесно сотрудни-
чает с самоуправлением Зарасая,
Игналины и Утены. Вместе
осуществлена деятельность по
развитию инфраструктуры, об-
разования и предприниматель-
ства, однако, поле деятельности

очень широко, и идеи для со-
трудничества - неизмеримы.
Взаимодействуя с экспертами са-
моуправлений по развитию вы-
кристаллизовались идеи для бу-
дущих творческих проектов в
сфере предпринимательской дея-
тельности”, поделился своими
мыслями специалист простран-
ственного развития и проектов
Краславской краевой думы -
Гунта Ахромкина.

Посетив самоуправления,
участники программы ознакоми-
лись с работой образовательных,
культурных и спортивных уч-
реждений. С ремесленническими
и творческими центрами,  биб-
лиотеками, художественными га-
лереями, бизнес-инкубаторами, а
также с различными туристиче-
скими достопримечательностями. 

Как признали представители
Латвийской делегации, которые
побывали в самоуправлениях
Литвы, у них была возможность
не только освоить опыт различ-

ного вида, но и поработать прак-
тически, например вырезать фи-
гурку из дерева, бабочек из бу-
маги, а также познакомиться с
фабрикой Švencionys по перера-
ботке лекарственных растений ,
которая работает, сохраняя тра-
диции производства чая уже бо-
лее чем сто лет, в Балтии и по
всей Европе.

Участница программы ста-
жировки Сигита Аболиня: “У
всех посещённых туристических
объектов просматривалась общая
характерность - все они по-
строены и благоустроены осно-
вываясь на творческие идеи, ин-
терактивные и функциональ-
ные решения. Таким способом
объект можно преподнести еще
более интересным, более при-
влекательным образом, тем са-
мым привлекая ещё больше по-
сетителей и туристов. Ещё одним
очень важным фактором является
забота о жителях, потому что в
своём самоуправлении они долж-
ны чувствовать себя комфортно.”

Положительно оценили воз-
можности программы стажи-
ровки также представители со-
моуправлений из Литвы, которые
признали, что приобретенный
опыт и новые идеи, посетив
Латвию, и Белоруссию, были по-
лезными, стимулирующими и
обогощающими. 

Все встречи в самоуправле-
ниях были открытыми, направ-
ленными на сотрудничество, в
ходе визитов делегации получи-
ли много приятных впечатлений
и решения для новых идей в своих
самоуправлениях. Несомненно,
самым важным и одним из ос-
новных преимуществ - были но-
вые знакомства с коллегами из
других самоуправлений - обмен
опытом и идеями, которые в бу-
дущем дадут возможности для
дальнейшего сотрудничества.

„Программа стажировки для
нас, Еврорегиона « Озёрный

край», представителей трех
стран, подтвердила очень важную
вещь, о том, что мы находимся
только в самом начале, чтобы со-
вместно реализовать еще больше
различных проектов, так как идей
и желаний много. Представители
самоуправлений стран – участниц
по планированию, образованию,
культуры, охраны окружающей
среды, туризму, бизнесу и соци-
альной сферы, которые отвечают
за развитие самоуправлений, в бе-
седах и дискуссиях освоили опыт,
осознали решения и создали ви-
дение будущего пути разви-
тия”, - отметила руководитель
проекта, Еврорегиона « Озёрный
край» в Латвии, руководитель
бюро Илзе Стабулниеце.

Бюджет проекта 299 880,60
ЕВРО, в т.ч. софинансировани
ENPI  90%- 269 892,54 ЕВРО, на-
циональное финансирование
10%- 29 988,06 ЕВРО.

Информацию подготовила:
Зане Лочмале
Еврорегион «Озёрный край»
Латвийское бюро 
Teл. +371 29 47 26 38
www.ezeruzeme.lv

Общая информация о
Программе

Программа трансграничного
сотрудничества Латвия, Литва,
Беларусь, реализуемая в рамках
Европейского инструмента доб-
рососедства и партнерства, яв-
ляется преемницей Приоритета
IIIA Юг Программы добросо-
седства INTERREG III B регио-
на Балтийского моря на период
с 2007 по 2013 гг.

Общей стратегической це-
лью Программы является улуч-
шение территориальной спло-
ченности
Латвийского, Литовского и
Белорусского пограничного ре-
гиона, обеспечить высокий
уровнь охраны окружающей сре-
ды, экономическое и социальное
благополучие, а также содей-
ствовать в межкультурном диалоге
и культурном разнообразии.

В Программа охватывает ре-
гион Латгалии в Латвии,
Паневежисский,
Утенский, Вильнюсский,
Алитусский и Каунасский ре-
гионы в Литве; Витебскую,
Гродненскую, Могилёвскую,
Минскую области и город Минск
в Беларуси. Как общее учереже-
ние управления Программой
является Министерство внут-
ренних дел Литовской
Республики.

Официальный веб-сайт
Программы: www.enpi-cbc.eu.

Общая информация о
Европейском Союзе

Европейский Союз включает
в себя 28 государств, которые ре-
шили объединить свою компе-
тенцию, ресурсы и судьбы своих
народов. В течение 50 лет со-
вместными усилиями они соз-
давали зону стабильности, де-
мократии и устойчивого разви-
тия, сохранив при этом культур-
ное многообразие, толерант-
ность и свободу каждого.
Европейский Союз неуклонно
охотно делится своими дости-
жениями и ценностями со стра-
нами и народами, находящими-
ся за его пределами.

За содержание публикации от-
ветственность несет Еврорегион
«Озёрный край», эта информация
никоим образом не может быть
использована для отражения
взглядов Европейского Союза.

Специалисты самоуправлений трёх стран генерировали идеи сотрудничества
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Построй забор зависимости!
В течение последнего года наблюдаются новые тенденции в упо-

треблении наркотических веществ, в дополнение к традиционным
наркотическим и психотропным препаратам добавились, так на-
зываемые „новые психоактивные препараты”. Большую по-
пулярность среди молодёжи начинают приобретать различные одур-
манивающие смеси и препараты, которые не включены в список
запрещенных, наркотических и психотропных веществ, и могут
быть очень опасны для здоровья. 

В целях улучшения информирования общества о вреде новых
психоактивных веществ, и последствиях их использования, про-
водится профилактическая и превентивная работа. Лудзенская 2-
я средняя школа использовала возможность принять участие в объ-
явленном конкурсе проектов Министерства образования и науки
и Государственного центра содержания образования (IZM VISC)
- организовать для различных целевых аудиторий соответствую-
щее информационное и обучающее мероприятие - лагерь, обра-
щая особое внимание на подростков и молодежь, которые являются
основной группой риска.

Для участия в лагере были приглашены ученики, которые не
задействованы ни в одной из программ интересов, которые пас-
сивны, без увлечений. В сотрудничестве с Социальной службой
края, Сиротским судом в лагерь были задействованы 20 детей и
подростков (12 - 15 лет) из семей социального риска, которые осен-
ние каникулы провели в лагере.

Во время работы лагеря, на занятиях у психолога Лудзенской
2-й средней школы Винеты Чепуле, в ходе тестирования интере-
сов несколькими методами и опроса каждого участника лагеря ста-
ли известны интересы молодежи, желания и уже их существую-
щие навыки. Участники лагеря были ознакомлены с предлагае-
мыми программами образования по интересам, с организованными
творческими мастерскими, спортивными мероприятиями и дру-
гими занятиями, чтобы дети и подростки на практике могли убе-
диться, что их интересует больше всего, и чем они хотели бы за-
ниматься в свободное время.

Специалисты - школьная медсестра Ольга Степанова обсуди-
ла с детьми вопросы личной гигиены, нарколог Лудзенского цент-
ра здоровья Ольга Шамбадале на занятиях с мальчиками и де-
вочками предоставила информацию, для повышения уровня зна-
ний об опасности употребления новых психоактивных препара-
тов, последствиях их использования, затронула проблемы сексу-
ального воспитания.

Во время встречи с инспектором Лудзенского полицейского
участка Витой Онуфриевой была актуализирована тема связи прав
и обязанностей, последствия административной и уголовной от-
ветственности за различные нарушения как в школе, так и в об-
щественных местах.

Надо сказать, что учащиеся со специалистами были открыты,
без стеснения задавали вопросы об интересующих их вещах ин-
тимного характера.

Удивительно то, что учащиеся, которые в повседневной жиз-
ни имеют тенденцию пропускать школьные занятия, например,
занятия по спорту, домоводству, во время лагеря с неподдельным
интересом работали и на занятиях в деревообрабатывающих ма-
стерских с учителем Агрисом Гришевым, и на занятиях спортом
с преподавателем  Антоном Генделисом. 

Захватывающим было знакомство с игрой GEOCACHING , где
в поисках тайников в окрестностях Лудзы, была возможность за-
глянуть в древнюю историю Лудзы в 3D-проекции Лудзенской за-
мковой горы.

Подростки также отправились на экскурсию в Музей меди-
цинской истории им. Паула Страдиня, где посетили педагогиче-
скую программу о последствиях зависимости. Посетили Рижский
Детско-юношеский центр „Altona” где ознакомились с предла-
гаемыми программами по интересам для школьников.
Знаковое закрытие лагеря - сжигание самодельных сигарет с де-
визом „Зависимости - нет”, а также символическая установка за-
бора, изготовленного в деревообрабатывающей мастерской, за ко-
торым остаются прежние пороки, баловство, зло.

Лагерь профинансировали: Министерство образования и нау-
ки, Государственный центр содержания образования.
Финансирование обеспечило трехразовое питание, оплату адми-
нистративных расходов - заработную плату для воспитателей и
руководителей тематических мастерских, транспортные расходы,
экскурсии и посещение музея, канцелярские принадлежности, фото
и хозяйственные товары.

Руководитель лагеря – заместитель директора по воспитательной
работе Лудзенской 2-й средней школы Велта Збитковская, вос-
питатели – Лиана Нагле и Илга Шлюбченко, школьный психолог
Винета Чепуле, руководители тематических мастерских Агрис
Гришевс, Антонс Генделис.

Лиана Нагле

30 сентября в Цибле состоялись межкраевые со-
ревнования 2014 /2015 учебного года „Осенний
кросс”. В нем приняли участие 146 учащихся из
4 школ округа.

В кроссе соревновались дети и юноши в группе ос-
новных школ и средних школ, мальчики и девочки от-
дельно. За ходомосеннего кросса следили тренера спор-
тивной школы Лудзенской края. В общем зачете в груп-
пе средних школ 1-е место заняла Карсавская средняя
школа (уч. В. Кришанс), 2-е место - Лудзенская город-
ская гимназия (уч. С. Нарницка, Г. Авотс, И. Каупужа),
3-е место - Зилупская средняя школа (уч. С. Фенченко,
В. Римшс, В. Тутина), 4-е место – Лудзенская 2-я сред-
няя школа (уч. А. Генделис, М.Пироженока), 5-е место
- Циблская средняя школа (уч. Илга Степанова). В груп-
пе начальных школ 1-е место заняла Пилдская основ-
ная школа (уч. А. Борисовс), 2-е место - Мердзенская ос-
новная школа (ус. И. Авота), 3-е место - Межвидская ос-
новная школа (уч. В. Кришане), 4-е место -
Пушмуцовская основная школа (уч. В. Писаренко), 5-е
место - Салнавская основная школа (уч. И. Кивле), 6-е
место - Нирзская основная школа (уч. А. Сегалс), 7-е ме-
сто - Пасиенская основная школа (уч. М. Матуленко).
Несмотря нахолоднуюпогоду, дух соперничества и азарт
призвал участников прийти к финишу как можно бы-
стрее. Призеры:
В группе средних школ
Юноши (1996-1998 г.р.) в забеге на 2000 м.
1 место - Арвилс Барканс (Карсавская средняя школа)
2 место - Андрейс Ярошс (Зилупская средняя школа)
3 место - Эгилс Егоровс (Циблская средней школе)
Девочки (1996-1998 г.р.) в забеге на 1000 м.
1 место – Зайга Протизане (Карсавская средняя школа)
2место - Элина Oлипова (Карсавская средняя школа)
3 место - Анастасия Малинникова (Лудзенская 2-
я средняя школа)
Мальчики (1999-2000 г.р.) в забеге на 1500 м
1 место – Эрикс Стародумовс(Карсавская средняя школа)
2 место – Робертс Новиченокс (Лудзенская 2-я
средняя школа)
3 место - Гунтис Пильпукс (Лудзенская городская
гимназия)
Девочки (1999-2000г.р.) в забеге на 1000 м
1 место - Линда Кишченко(Карсавская средняя школа)
2 место – АлинаАлобрехте(Зилупскаясредняя школа)
3 место - София Лочмеле (Карсавская средняя школа)
Мальчики (2001-2002 г.р.) в забеге на 1000 м
1 место – Ричардс Дукулис (Лудзенская городская
гимназия)
2 место - Артурс Богдановс (Лудзенская городская
гимназия)
3 место – Даниелс Подолецс (Лудзенская городская
гимназия)
Девочки (2001- 2002 г.р.) в забеге на 1000 м
1 место - Байба Рускуле (Лудзенская городская гимназия)
2 место - Агита Кондрате (Карсавская средняя школа)
3 место - Кинтия Рудзите (Карсавская средняя школа)
Мальчики (2003 - 2004 г.р.) в забеге на 500 м
1 место – Егорс Резцовс (Зилупская средняя школа)
2 место - Эндийс Кушнерс (Лудзенская городская
гимназия)
3 место - Никита Kaсецкис (Зилупскаясредняя школа)

Девочки (2003 -2004 г.р.) в забеге на 500 м
1 место - ДиенаМисане (Лудзенская городская гимназия)
2 место - Мария Хайндрава(Лудзенская 2-я средняя школа)
3 место – Юнора Стрельча (Карсавская средняя школ
В группе основных школ
Мальчики (1999 -2000 г.р.) в забеге на 1500 м
1 место - Денис Поповс (Пилдская основная школа)
2 место - Оскарс Богдановс (Пушмуцовская
основная школа)
3 место - Владиславс Федоровс (Пасиенская
основная школа)
Девочки (1999 -2000г.р.) в забеге на 1000 м
1 место - Виктория Смирнова (Пилдскаяосновная школа)
2 место - Дагния Пробука(Мердзенская основная школа)
3 место - Эрика Пикалёва (Пилдская основная школа)
Мальчики (2001-2002 г.р.) в забеге на 1000 м
1 место - Николай Лосанс(Пилдскаяосновная школа)
2 место – Владиславс Василенокс (Пасиенская основная
школа)
3 место - ЭдгарсЮрис Закаритис (Салнавская основная
школа)
Девочки (2001 -2002 г.р.) в забеге на 1000 м
1 место - Анастасия Кайрова(Пилдскаяосновная школа)
2 место - Ласма Нагла (Мердзенская основная школа)
3 место - Лия Старикова (Нирзская основная школа)
Мальчики (2003-2004 г.р.) в забеге на 500 м
1 место – Эдуардс Кайровс(Пилдскаяосновная школа)
2 место – Риналдс Юрканс (Межвидская основная школа)
3 место – Райвис Тутанс (Салнавская основная школа)
Девочки (2003 -2004 г.р.) в забеге на 500 м
1 место - Виктория Кришане (Межвидская основная
школа)
2 место - Анния Баумане (Пилдская основная школа)
3 место - Патриция Чера (Мердзенская основная школа)

Прошли
соревнования по

флорболу
24 октября в Лудзе прошлимежкраевые сорев-

нования 2014/2015 учебного года за кубок по
флорболу. Соревновались команды мальчиков
средних школ в двух возрастных группах.
В группе 1999 -2000 г.р. группе следующие
результаты:
1 место - Карсавской средней школе;
2 место - Лудзенской городской гимназии;
3 место - Зилупской средней школе;
4 место - Лудзенской 2-й средней школе;
5 место - Истренской средней школе.
В группе 1996-1998 г.р. группы флорболистов вы-
строились так:
1 место - Карсавская средняя школа;
2 место - Лудзенская городская гимназия;
3 место - Циблская средняя школа;
4 месте - Зилупская средняя школа;
5 место - Лудзенской 2-я средняя школа.

¨
Информацию подготовила Светлана Римша,

специалист по связям с общественностью

В осеннем кроссе соревновались
почти полторы сотни участников

29 октября ДЮЦ Лудзенского
края посетила Валентина
Руднева - педагог и коллега из
Даугавпилкого-юношеского
центра „Яуниба”, которая охот-
но поделились знаниями и ме-
тодами гуманной педагогики на
тему „Как воспитать хорошего
гражданина, методы и приемы”.
В. Руднева уже с 2002 года ак-
тивно участвует и осваивает это
направление педагогики: это и
летние школы, и конференции в
Прибалтике, в Москве и в
Грузии -  на родине основателя
лаборатории гуманной педаго-
гики Шалвы Амонашвили.

Что же это такое-гражданское
воспитание? Это не вопрос в
большей степени в знаниях, а от-
ношение. Человек свою окру-
жающую среду создает сам и мо-
жет на это повлиять как пози-
тивно, так и негативно, крайне

важно найти баланс везде, в при-
роде, в событиях, в политике, в
семье, особенно в самом себе.

Педагоги ДЮЦ Лудзенского
края признают, очень важно
быть добрым, тогда и у учени-
ков будет возможно вырасти хо-
рошими людьми. В этом учеб-
ном году запланированы не-

сколько мастер-классов по твор-
честву, открытости и в области
альтернативной педагогики.
Педагоги, родители и другие за-
интересованные лица будьте от-
зывчивы и не проиграете!

Директор ДЮЦ
Лудзенского края Э. Обрумане

ГУМАННАЯ ПЕДАГОГИКА =
ГРАЖДАНСКОЕ ВОСПИТАНИЕ



10  ноября 2014  года Nº 7  (55) Вести Лудзенского Края

14

У исполнителей хора
Лудзенской Музыкальной на-
чальной школы большие обяза-
тельства по совершенствованию
и развитию своих вокальных на-
выков для участия в различных
мероприятиях и конкурсах. В
свою очередь обязательства ру-
ководителя хора Эвиты Подолец
заинтересовать детей и подро-
стков в развитии совершен-
ствования и сохранении куль-
туры хорового пения.

Молодые исполнители пла-
нируют представлять родной
край не только на организован-
ных мероприятиях в пределах
нашей страны, но и с гордостью
нести имя Латвии и Лудзы за её
пределами. С этой целью руко-
водитель хора Лудзенской
Музыкальной начальной школы
Эвита Подолец разработала
проект „5-й Международный

конкурс хорового пения A.
Брукнера и фестиваль в Линце,
Австрия” и разместила инфор-
мацию на LabieDarbi.lv для по-
лучение поддержки. Цель про-
екта получить финансирование
для поездки на международный
конкурс. Представленный про-
ект успешно преодолел первый
тур и теперь будет передан на го-
лосование.

Поддержим проект исполнителей
Лудзенской Музыкальной

начальной школы!

Ярмарка Дня

Микелиса

В настоящее время, когда Хэллоуин делает
всё более смелые шаги в нашей жизни, очень важ-
но сохранить латышские народные традиции,
своё место в цепочке праздников занимает так же и
День Микелиса.

В нашей школе стало традицией
День Микелиса встречать выставкой, авторами
работ являются ученики 1-2-х классов и их ро-
дители. И в этом году маленькие ручки детей со-
вместно с родителями создали необычные и ори-
гинальные работы из даров осени: из тыквы, ка-
бачков, желудей и цветов.

Осень – это пора ярмарок. 29 сентября после
уроков ученики отправились на ярмарку
Микелиса в школьный двор, где можно было пре-
обрести различные осенние лакомства, которые
приготовили родители детей.

День отцов

Для популяризации дня Отцов, в ЛГГ прошла
неделя спорта. В рамках этой недели прошли спор-
тивные мероприятия для всех классов.
Для 1-2-х классов мероприятие проходило вме-
сте с отцами, дети с отцами из 2 б класса
оказались сильнейшими.

Для 4-5-х классов мероприятие состоялось на
стадионе ЛГГ, где в силовых упражнениях и про-
шёл турнир по народному мячу. Победил 5 б
класс.

6 -12-е классы соревновались в непростых эста-
фетах, где была проверена выносливость участ-
ников в силовых упражнениях.

(Продолжения на стр. 15.)

Калейдоскоп событий ЛГГ

ØÊÎËÜÍÀß ÆÈÇÍÜ

Приглашаем Вас и всех ценителей музыки поддержать пред-
ставленный проект Лудзенской Музыкальной начальной школой,
проголосовав с 1 по 30 ноября три раза:

1) На вебсайте www.LabieDarbi.lv по телефону (бесплатные СМС)
http://labiedarbi.lv/lv/balso-par-projektu.
2) Через inbox.lv платформу голосования: http://labiedarbi.inbox.lv./
3) На портале draugiem.lv: www.draugiem.lv/special/labiedarbi/

Также имеется возможность проголосовать и за рубежом.

Испания
раскрашивает жизнь

Нирзенских школьниц
С 20 по 24 октября четыре учителя и ученица 9 класса

Нирзенской начальной школы Лайне Грета Грахольска преодолели
более 3000 км, через Пиренейские горы в город Саламанку в
Испании, чтобы принять участие в мероприятиях 4-го этапа про-
екта Comenius. 

В Испанию они везли подготовленый Нирзенскими школьни-
ками проект „Уличное искусство”, который был главным заданием
на этом этапе. Рисунки и фотографии школьников повествовали
о культурной среде Лудзенского края, стиле города, популяризо-
вали Нирзенскую школу и имя Латвии в Европе.

21 октября участники Comenius ознакомились с городом
Саламанкой или „золотым городом”, который включен в мировое
культурное наследие со своей древней историей, роскошной ар-
хитектурой, и одной из древнейших библиотек в мире. Посетили
центральную площадь Саламанки - Grandа Plaza Mayor и здание
городского муниципалитета, старый и новый кафедральный со-
бор. В городе преобладает архитектура времен ренессанса, в строи-
тельстве которой использовался, только для этого региона, ха-
рактерный песчаник, который придает золотистый оттенок.

Интересно было
увидеть самый ста-
рый в Испании
университет города
Саламанки, осно-
ванный в 1218 году.
В настоящее время
здесь обучается
около 30 000 моло-
дых людей, но ле-
генда гласит, что в
этот вуз посчаст-
ливиться поступить
только тому, кто в
украшениях фасада
университета най-
дет лягушку – сим-
вол мудрости и ус-
пеха. Стоит по-
искать!

22 октября, в
рамках проекта, де-
легация отправи-
лась на экскурсию
в Сеговию, которая
известна римскими
акведуками и за-
мком Альказар.
Альказар построен в 12-ом столетии как крепость, использовал-
ся королевской семьей в качестве дома, позже как тюрьма и во-
енная академия. Во время экскурсии посетили Авилу - один из
древнейших городов Испании, где впечатлила построеная в 11-
ом столетие защитная стена города с 90 сторожевыми башнями.

23 октября учителя приняли участие в заседании Comenius.
Каждая сторона представила интереснейшие методы обучения,
используемые в школах. Послушали рассказы педагогов, пона-
блюдали за учебным процессом который был отражен на фото-
графиях. Школьники приняли участие в уроках и дискуссиях о
различиях в обучении в Испанской школе, и в своей стране.
Школьникам было интересно узнать о различиях системы оце-
нивания успеваемости, как на уроках выясняются непонятные во-
просы, как происходит сотрудничество учителя и ученика.
Наибольшее удивление вызвал тот факт, что в Испании школь-
ники называют педагогов по имени, а в Швеции учебные до-
стижения оцениваются по 20-балльной шкале.

На заключительном собрании проекта была дана оценка про-
деланной работе и выдвинуты новые задачи для следующего эта-
па. Будут исследованы народные традиции, собраны и записаны
рецепты блюд. Итоги будут подведены на следующей встрече в
Италии. Школьники продолжат творческую работу по созданию
электронной книги. 

Участие в проекте Comenius дает возможность ознакомить-
ся с Европейскими странами, историей и природой, системой об-
разования и культурой разных народов, менталитетом и тради-
циями, дает возможность усовершенствовать знания английско-
го языка и навыки общения. Это особенно важно для наших школь-
ников, подтверждает Лаине Грета: „Спасибо людям Comenius!
Спасибо, что раскрасили мою жизнь!” Спасибо координатору про-
екта, учителю английского языка Елене Челбаевой за проделан-
ную работу! 

Анита Кловане,
учитель Нирзенской начальной школы

Группа Comenius Нирзенской начальной
школы у собора Саламанки
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Выставка цветов
посвященая 93 годов
щине школы „Дари

радость школе”

Неделя ЮНЕСКО

2014

В этом году в рамках недели ЮНЕСКО (13.10-
19.10) каждый мог поделиться личным опытом
или воспоминаниями какого-нибудь близкого че-
ловека, что бы по рассказам и легендам узнать и
выделить объекты культурного наследия, которые
включены в международные или национальные
списки ЮНЕСКО.
Ученики 2-4-х классов нашей школы также при-
няли участие в этом мероприятии. Каждый класс
собирал народные песни, выбирал конкретную
тему из богатого наследия народных песен, их со-
брали и вместе создали „шкаф Дайн”.

Заместитель директора по воспитатель-
ной части ЛГГ Люба Шантаре

В гимназии
состоялся семинар
МО для учителей
начальных школ

23 октября в Лудзенской городской гимназии
состоялся семинар Методических Объединений
для учителей начальных школ Лудзенского,
Зилупского, Циблского края. Тема семинара
„Современный урок”. Учителя наблюдали, как про-
ходили открытые уроки в 1б (Нелия Третьякова),
2а (Инета Мисане), 2б (Велта Пентюша), 3а (Мария
Богомол), 3б (Скайдрите Пуле). Учителя ознако-
мились с новейшими учебными технологиями, ме-
тодами обучения, формами работы, поделились
опытом работы с различными учебными мате-
риалами и тематическими разработками.

Участникам семинара МО директор ЛГГ
Дзидра Дукште выдала свидетельства об участии
в семинаре.

Гостей приветствовали юные певцы и танцо-
ры школы, которых к концерту подготовила Айна
Кайрова, Элита Романовска, Люба Шантаре. В за-
ключение гостей угостили блинчиками, приго-
товленными учительницей Ритой Богомол.

Руководитель объединения МО 
Нелия Третьякова

Ученики Лудзенской
городской гимназии

участвуют в Дне
Открытых дверей

учреждений
Государственного

управления

10 октября 2014 года, в рамках дня Открытых
дверей учреждений Государственного управле-
ния, Служба госдоходов пригласила учеников, а
также их педагогов познакомиться с различной
спецификой работы и оборудованием Службы гос-
доходов. Лудзенская городская гимназия ото-
звалась на это предложение. 

Учащиеся 6 ц класса вместе с учительни-
цей Интой Жейкаре посетили Лудзенский уча-
сток Латгальского регионального управления
Государственной полиции.

Школьники были ознакомлены со структурой
участка: отделом полиции Порядка и отделом
Криминальной полиции, с повседневными обязан-
ностями работников полиции каждого отдела, осмот-
рели оборудование и спецсредства полицейских.
Большой интерес среди учащихся вызвала работа экс-
перта - криминалиста. Школьникам напомнили о без-
опасности, обязанностях, ответственности несо-
вершеннолетних, в том числе и в школе.

Учащиеся 8 а класса вместе с классным руко-
водителем Лигой Арциховичай посетили Лудзенский
отдел Государственной службы пробации.

Школьники узнали, что такое Государственная
служба пробации, какие функции реализует.
Ученики с особым интересом смотрели доку-
ментальный фильм о жизни молодёжи в Цесисском
воспитательном учреждении для несовершенно-
летних. О жизненных ценностях заставили заду-
маться фотографии, на которых был отражен при-
нудительный труд осужденных на общественных
работах. Когда работник службы Пробации в учеб-
ный кабинет внесла алкометр, наступила тишина.
На тестирование алкометром согласилась только
классная руководительница. На многочисленные
вопросы школьников отвечали компетентные ра-
ботницы службы Пробации. Обсуждение затяну-
лось. Спасибо за эту возможность!

Учащиеся 2 а класса вместе с классной ру-
ководительницей Инетой Мисане отправились
в серьезную экскурсию.

День начался в Лудзенском управлении
Государственной пограничной службы, где стар-
ший инспектор (помощник начальника управле-
ния) Лудзенского управления Государственной по-
граничной службы лейтенант Агрита Винокурова
организовала встречу с кинологами. Кинологи по-
знакомили со спецификой своей работы, и школь-
ники подружились со служебными собаками. 
Далее автобусы пограничной службы отвезли
школьников на КПП Терехово, где главный ин-
спектор 1-ой категории Лудзенского управления
Государственной пограничной службы погра-
ничного контрольного пункта Терехово капитан
Инета Габране показала КПП и познакомила с по-
вседневной работой на границе, пройдя вместе
с детьми весь порядок пересечения границы. Дети
были взволнованы, наблюдая за пограничника-
ми КПП России. Так близко!

В продолжении экскурсии школьники озна-
комились с работой пограничников на Зилупском
железнодорожном КПП и в заключении по-
пробовали и ознакомились с оборудованием по-
граничников на пункте погранохраны Ополе.
Вот это было приключение! Надеть настоящий
бронежилет, подержать в руках настоящее ору-
жие и еще покататься вместе с пограничником на
квадрацикле! 

Домой дети приехали уставшие, но полные вос-
торга, все готовые пойти служить в погранохрану.

Спасибо Лудзенскому управлению
Государственной пограничной службы за эту пре-
красную возможность - познакомиться с про-
фессией пограничника!

Инета Мисане,  заместитель директора по
воспитательной части ЛГГ

Выставка “Латгальский
библиотекарь - источник

творчества”
С 3 ноября по 5 декабря в здании Лудзенского краевого само-

управления можно будет посмотреть передвижную фотовыстав-
ку Латгальской Центральной Библиотеки.

Выставка является результатом проекта „Конференция сотруд-
ников публичных библиотек Латгальского региона «Pi gaismys olūta
veļdzētīs nuoc…». Проект реализуется с помощью финансовой под-
держки агентства развития Латгальского региона, Государственного
фонда культурного капитала и AО „Latvijas valsts meži”. 

Работы для выставки были отобраны на конкурсной основе.
Публичные библиотеки Латгальского региона активно откликнулись
на приглашение и прислали свой фотографический взгляд на про-
фессию библиотекаря с творческой стороны. На выставке будут
представлены различные авторские работы, которые были созданы
в различных библиотеках Латгалии.

Особая ценность выставки в её разнообразии, каждый фотограф
предлагает своё индивидуальное видение профессии библиотекаря.
Латгальские библиотекари в фотовыставке представлены как в по-
вседневной работе, так и в особенные праздничные моменты. Задачей
выставки является, повышение самооценки библиотекарей,
укрепление профессиональной идентичности и чувства принад-
лежности, создание атмосферы для позитивного заряда энергии
и получение вдохновения для профессионального роста. Кроме того,
организаторы выставки надеются, что она поможет более широ-
кому кругу общественности увидеть библиотекарей как творческих,
духовно полноценных, богатых вдохновением деятелей культуры,
которые свои профессиональные обязанности выполняют со
страстью, задором в сердце и неиссякаемым оптимизмом.

Информацию подготовила главный библиотекарь ЛЦБ 
Инга Геджуне

„Мы и наша жена” в Лудзе
29-го ноября в 16:00 актёры Рижского театра в Лудзенском Народном

доме в большом зале предложат зрителям посмотреть непревзойденную
комедию в двух частях „Мы и наша жена”. 

Мировой порядок у мужчин таков: жена, свои дети, дети жены, об-
щие дети, подруга, любовница, вторая жена, знакомая и подружка в
постели... Часто жена ничего не знает, иногда знает, но все продол-
жают жить дальше, потому что верят тому, кто делает их счастливыми.

Что происходит, если у жены есть любовник, муж, второй муж,
когда все перевернуто с ног на голову?

Достойные открытия Колумба, огненные страсти, живые мерт-
вецы, немыслимые повороты сюжета, суицидальные попытки, по-
чти драка на ровном месте и счастливый конец...

За сердце и место в жизни героини спектакля, актрисы Аиды
Озолини, будут бороться комики латышского театра  Янис
Кирмушка и Имантс Векманис.

Билеты стоимостью 3 и 4 ЕВРО можно будет приобрести в кас-
се с 26 ноября с  17:00 - 18:00,  и в день спектакля с 14:00.
Ценители театра, мы Вас ждём!

Директор Лудзенского Народного дома В.Разумовская

11 ноября в читальном зале
Лудзенской 2-й средней школы со-
стоится выставка книг,      букле-
тов и рисунков „День Лач -
плесиса”.

11 ноября в 17:00 в Лудзе прой-
дет факельное шествие, посвя-
щенное дню Лачплесиса. После
шествия на центральной площа-
ди города (возле здания само-
управления) состоится торже-
ственное открытие реконструи-
рованных улиц и площади.

12 ноября в 12:00 в Лудзенской
главной городской библиотеке со-
стоится встреча с писательницей
Норой Икстеной.

13 ноября в 14:00 в зале I кор-
пуса Лудзенской городской гим-
назии состоится конкурс „Моя пес-
ня” для школьников 7-12-х клас-
сов вместе с хором колледжа
Государственной пограничной
охраны и смешанный хором ЛГГ.

14 ноября в Лудзенской 2-й
средней школе во всех классах на
классном часе пройдут темати-
ческие уроки, посвященные 96-
й годовщине провозглашения
Латвийской Республики.

14 ноября в 14: 00 в Лудзенском
Краеведческом музее состоится
открытие фотовыставки 

„Художественные начинания
Яниса Глейзда”. Выставка по-
священа 90-летнему юбилею ху-
дожника. 

16 ноября в 15:00 в Лудзенском
Народном доме будут звучать ав-
торские песни, посвященные
Латвии, Латгалии и Лудзе.
Солисты из Даугавпилса, Резекне,
Зилупе и Лудзы исполнят свои и

других авторов песни.
18 ноября в 15:00 в Лудзенском

Народном доме праздничный кон-
церт  „С любовью к Латвии!”, на
котором будем чествовать
Почетного гражданина
Лудзенского края 2014 и победи-
телей конкурса человек Года
Лудзенского края 2014. 

18 ноября в 19:00 в Иснаудском
Народном доме пройдет меро-
приятие “Дороги ведут домой” по-
священное дню рождения
Латвийского Государства. 

22 ноября в 10:50 в Спортивной
школе Лудзенского края состоятся
межшкольные соревнования для
школьников 1-ых классов.

29 ноября в 16:00 актёры
Рижского театра в Лудзенском
Народном доме в большом зале
предложат зрителям посмотреть
непревзойденную комедию в
двух частях „Мы и наша жена”.

1 декабря в 9:00 в зале II кор-
пуса Лудзенской городской гим-
назии – освящение венков
Адвента.

17 декабря в Лудзенской го-
родской гимназии Предрож -
дественский концерт в исполне-
нии учеников 1 – 4 – х классов.

18 декабря в Лудзенской го-
родской гимназии для учеников
5 - 6-х классов состоится премь-
ера мюзикла „Сказка о волшеб-
ной свечке” 

19 декабря в зале I корпуса
Лудзенской городской гимназии
для учеников 7 - 12-х классов день
Доброты и Предрождественский
мюзикл „Сказка о волшебной
свечке”.

МЕРОПРИЯТИЯ
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Наши годы, словно листья, 
улетают,

Оставляя в сердце теплый ясный 
свет,

Седину нам и морщины
прибавляют,

Но в душе нам до сих пор
по двадцать лет.

Лудзенское краевое самоуправ-
ление поздравляет всех юбиля-
ров ноября, но особенно:

Яниса Анча (Цирмская вол.)
Леокадию Анджане (Лудза)
Владислава Буля
(Нирзская вол.)
Станиславу Буровеца (Лудза)
Ольгу Далибу (Бригская вол.)
Михаила Дубровского
(Истренская вол.)
Аполонию Габране (Лудза)
Веронику Горбунову (Лудза)
Анну Якушонок 
(Бригская вол.)
Ольгу Евдокимову (Лудза)
Нину Максимову (Лудза)

Брониславу Микучу (Лудза)
Антона Мушку
(Нирзская вол.)
Надежду Палевску (Лудза)
Лидию Парафейнику
(Истренская вол.)
Франциску Петрову (Лудза)
Евгению Прикуле
(Нюкшская вол.)
Альбину Рандаре
(Нюкшская вол.)
Марию Савицку
(Нюкшская вол.)
Фелицию Сенькане (Лудза)
Владиславу Скруле (Лудза)
Евгению Селицку
(Цирмская вол.)
Леона Спружа
(Рунденская вол.)
Кузьму Строгонова (Лудза)
Василия Сушко (Лудза)
Веронику Шевеле
(Бригская вол.)
Валерию Шпеле (Лудза)
Антонину Тумовичу (Лудза)
Прасковью Варламову
(Лудза)

ПОЗДРАВЛЯЕМ!Не говори мне ничего, просто
очень хорошо, что ты все ещё

находишься в этом мире!

Приглашение
Лудзенский мамин клуб приглашает мам с малышами присо-

единиться к нашему дружелюбному полку. Встречи проходят 2
раза в неделю - по средам в 18:00 и по воскресеньям в 17:00 в
Лудзенском интернате во 2-ом кабинете. В ноябре запланированные
темы во время встреч: мастер-класс поздравительная открытка,
знакомство с „Фабрикой Настроения” и мастер-класс по созда-
нию цветка из воздушных шаров, художественные занятия с са-
мыми маленьких и многое другое. Будьте осведомлены о про-
исходящем в клубе - следите за актуальной информацией на на-
шем сайте: http://www.draugiem.lv/mkludza/ или свяжитесь с нами:
26378908, 28761724.

Будем рады видеть Вас в Мамином клубе!
***

Лудзенский мамин клуб приглашает на фотовыставку, кото-
рая организована в честь Латвийского национального праздни-
ка „Согреем сердечки для Латвии”. Открытие выставки 16.11.2014
в 14:30 в малом зале Лудзенского Народного дома. Выставка про-
длится до 30.11.2014. Согреем сердцечки вместе!

Пусть будет в жизни всё, что нужно,
Чем жизнь бывает хороша -
Любовь, здоровье, счастье, радость и
Ваша добрая душа!

От всей души поздравляем с юбилеем и 40 летием 
в трудовой деятельности коллегу Алмиру Силиню!

Пусть каждый день в жизни будет 
полон радости и здоровья!

Коллеги Лудзенского ДЮЦ

Лишь лучшего спешим мы пожелать:
Всегда быть радостной, проблем иль бед не знать,
Удач, побед, прекрасной жизни яркой,
Судьба пусть дарит каждый день подарки!

Поздравляем с прекрасным юбилеем 
Янину Були!

Бирута и самодеятели Иснаудского Народного дома

Всё хорошее пусть запомнится,
Всё задуманное исполнится,
Пусть глаза твои счастьем светятся,
Пусть хорошие люди встретятся!

Поздравляем с прекрасным юбилеем 
Инару Микиянску – Якупани! 

Бирута и самодеятели Иснаудского Народного дома

Здоровья, неизменной красоты:
Успехов сказочных во всем достойна ты!
Любви безмерной, радости беспечной,
Пусть счастье твое станет бесконечным!

Сердечно поздравляем с прекрасным юбилеем 
Солвиту Кузнецову!

Желаем любви, веры и надежды
единомышленники Иснаудского любительского театра

Вечером 24 октября
Лудзенский Народный дом был
насыщен любовью. На меро-
приятие „Любить –  значит
жить!” собрались 5 юбиляров зо-
лотой свадьбы, их дети, внуки,
родственники, друзья, знакомые,
и руководство края. Красиво,
торжественно, благородно.

Под музыку свадебного мар-
ша, под аплодисменты, как 50
лет назад, в зал вошли юбиля-
ры золотой свадьбы: Франчиска
и Евгений Кондратьевы, Лилия
и Михаил Лебедевы, Людмила
и Николай Карповы, Валентина
и Леонид Яковлевы, Вероника
и Янис Батни. Наблюдая за мо-
лодыми парами, охватила нео-
писуемая радость и гордость,
что у нас в городе живут люди,
которые, несмотря ни на какие
трудности, сохранили свою
любовь на протяжении столь-
ких лет. С большим почтени-
ем и любовью за своими ро-
дителями, бабушками и де-
душками наблюдали, дочери,
сыновья, внуки.

Действительно есть с кого
брать пример! Не зря многие
дети золотых пар уже отпразд-
новали серебряную свадьбу!

Пожелаем здоровья и силы
ещё двум парам – Станиславу и
Герониме Рушко, Валентине и
Олегу Клешченковым, кото-
рые из-за болезни не присут-
ствовали на мероприятии. От
всего сердца говорю самое ис-
креннее спасибо всем парам
золотой свадьбы за доверие,
смелость, свою тайну и со-
вместное времяпровождение.
Мы искренне старались, что-
бы эти мгновения, были впи-
саны золотой нитью, и оста-
лись у Вас в памяти на долгое,
долгое время.

Вечные Боги пусть дают Вам

всё, что сердце только пожела-
ет, восхитительных друзей, дом
и гармонию в Вашей жиз-
ни! Ничего нету на земле более
превосходного и утонченного,
чем любовь, которая царит
между мужем и женой. Будьте
рядом друг с другом не только
в моменты радости и счастья, но
и друг другу помогая несите
вместе бремя повседневности и
переходя горы боли!

С глубокой благодарностью -
директор Лудзенского

Народного дома 
В. Разумовска


